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NÄRVARANDE 
 

Beslutande ledamöter  Ulf Molin (C) (vice ordförande) 
Wivi-Anne Broberg (S) (2:e vice ordförande) 
Peter Schölander (M) 
Pia Möller (M) 
Marie Tidedal (M) 
Sandra Kovács (M) 
Lars Linderot (M) 
Bo Caperman (M) 
Boel Olsson Litström (M) 
Gustaf Wingårdh (M) 
Nils Hyllienmark (M) 
Anna Larsson (M) 
Anita Söderlind (M) 
Fredrik Walderyd (M) 
Gertrud Greén (C) 
Pia Lidwall (KD) 
Fredrik Eljin (KD) 
Göran Lock (MP) 
Lennart Nilsson (S) 
Carola Persson (S) 
Peter Graff (S) 
Heléne Nyholm (S) 
Alexander Malmqvist (S) 
Ann-Magreth Larsson (S) §§30-52 
Ros-Mari Paulsson (L) 
Mikael Bendz (L) 
Christian Johansson (SD) 
Sixten Paulsson (SD) §§27-35, §§37-52 
Sören Ravn (SD) 
Lars Metsäketo (SD) 
Lars-Erik Nilsson (SD) 
Johan Westrell (SD) 
Emma Wennerholm (V) 
Olof Suneson (M)  ersätter Petér Kovács (M) (ordförande) 
Johan Fischer (M)  ersätter Anders Ståhl (M) 
Britt-Inger Hillhammar Ekberg (M)  ersätter Göran Bengtsson (M) 
Karin Bagger (MP)  ersätter Johan Ingvarson (MP) 
Mikael Wibom (MP)  ersätter Maria Jönsson (MP) 
Gary Paulsson (S)  ersätter Reinhold Knutsson (S) 
Kerstin Björkäng Wirehed (S) §§27-29 ersätter Ann-Magreth 
Larsson (S) 
Håkan Balcker (L)  ersätter Louise Stjernquist (L) 
Magnus Wiberg (L)  ersätter Elisabeth Eriksson (L) 
Ingemar Idegård (SD) §36 ersätter Sixten Paulsson (SD) pga jäv 

 
Ej tjänstgörande ersättare  Kim Johansson (M) 

Roger Andersson (M) 
Eva Hemström (C) 
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Anna Hedbrant (C) 
Barbara Struglics Bogs (KD) 
Elisabeth Berg (KD) 
Kerstin Björkäng Wirehed (S) §§30-52 
Gabriella Andersson (S) 
Inger Nilsson (V) 
Gunilla Fruerlund (V) 
Ingemar Idegård (SD) §§27-35, §§37-52 
Dylan Zohar (SD) 
Tal Henieksson Zohar (SD) 

  
Övriga närvarande  Fanny Lundqvist (utskottssekreterare) 

Jacob Derefeldt (kommunsekreterare) 
Niklas Åkerström Fogelmark (kanslichef) 
Sven Carlsson (VD Höganäs Energi AB) §29 
Lars Bergwall (lekmannarevisor) §30 

  
Sammanträdestid kl 18:30-22:15 
  
Paragrafer §§27-52 

 
 
JUSTERING 
 

Utsedd att justera  Marie Tidedal (M) med Lars Linderot (M) som ersättare 
Christian Johansson (SD) med Lars Metsäketo (SD) som ersättare 

  
 

UNDERSKRIFTER 
 

Sekreterare ……………………………………………… 
Fanny Lundqvist 

 
Ordförande ……………………………………………… 

Ulf Molin (C) §§ 27-31, 33-52  
 
Ordförande 2 ……………………………………………… 

Wivi-Anne Broberg (S) § 32  
 
Justerande ……………………………………………… 

Marie Tidedal (M) med Lars Linderot (M) som ersättare                         
 
Justerande ……………………………………………… 

Christian Johansson (SD) med Lars Metsäketo (SD) som ersättare                         
 
 
Protokollet justerat den 2023-04-11 
 
Tillkännagivandet av justeringen har den   2023-04-12 
anslagits på kommunens anslagstavla 

Page 2 of 38
Protokoll KF 2023-03-30

(Signerat, SHA-256 020361AE83C6A412294CED45CB43FB859A193CDD5B8A617AE8771FFBD3ECCB41)
Sida 2 av 39



 PROTOKOLL 

 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 

 2023-03-30    
 

 

SIGNATUR   
 
  
 

 
Anslaget nedtages den  2023-05-08 
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INNEHÅLLSFÖRTECKNING 
§ 27 Fastställande av ärendelistan 
§ 28 Fyllnadsval 
§ 29 Allmänhetens frågestund 
§ 30 Revisionsberättelse 2022 
§ 31 Godkännande av årsredovisning 2022 för Höganäs kommun 
§ 32 Fråga om ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022 
§ 33 Uppföljning av intern kontroll 2022 för Höganäs kommun 
§ 34 Personalredovisning 2022 
§ 35 Utökad investeringsram för exploateringsavdelningen 
§ 36 Godkännande av anbudsgivare avseende Lerberget 49:86 (Skördevägen 77) 

§ 37 Godkännande av anbud avseende omklädnadsbyggnad med kansli, Brunnbyvallen 
(Nyhamnsläge) 

§ 38 Godkännande av förfrågningsunderlag för ombyggnad av Röda huset till familjecentral 
samt tillföra 4 mnkr i investeringsmedel för ombyggnaden 

§ 39 Rättelse till renhållningstaxa gällande från den 1 april 2023 

§ 40 Övertagande av system för återvinningsstationer från FTI (förpacknings- och 
tidningsinsamling) till Höganäs kommun 

§ 41 Godkännande av budget för kommunalförbundet Medelpunkten år 2023 
§ 42 Överföring och utökning av fältorganisationens budget 
§ 43 Svar på motion angående att utlysa klimatnödläge i Höganäs kommun 
§ 44 Svar på motion angående öppna nämndsmöten för åhörare 
§ 45 Svar på socialdemokraternas motion angående ny ishall vid Höganäs sportcenter 
§ 46 Svar på liberalernas motion angående en ny ishall vid Höganäs sportcenter 
§ 47 Svar på motion angående belysta cykelbanor 
§ 48 Svar på motion angående pilotprojekt rörande avsaltningsanläggning 
§ 49 Svar på interpellation angående hur togs beslut om att släcka ner var tredje gatlampa? 
§ 50 Inkommen motion angående stranden norr om Vikens hamn 
§ 51 Motion angående huskurage 
§ 52 Interpellation angående nedskärningar inom skolan 
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§ 27 
Fastställande av ärendelistan 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa ärendelistan.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att fastställa ärendelistan.  
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     KS/2023/65 
§ 28 
Fyllnadsval 
Sammanfattning av ärendet   
Fyllnadsval behöver förrättas efter kommunfullmäktiges beslut den 26 januari 2023 samt den 23 februari 
2023 att bordlägga valet av ny ersättare i socialnämnden efter Ann-Charlotte Tengvalls (SD) avsägelse. 
  
Förslag till beslut 
Christian Johansson (SD) föreslår kommunfullmäktige besluta att välja Lars Metsäketo (SD) som ny 
ersättare i socialnämnden efter Ann-Charlotte Tengvall (SD). 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Christian Johanssons (SD) förslag till beslut under proposition och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att välja Lars Metsäketo (SD) som ersättare i socialnämnden efter Ann-Charlotte Tengvall (SD). 
 
Beslutet ska skickas till  
Socialnämnden 
Lars Metsäketo (SD) 
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     KS/2023/187 
§ 29 
Allmänhetens frågestund 
Sammanfattning av ärendet   
Allmänhetens frågestund kan hållas vid varje ordinarie fullmäktigesammanträde utom vid det 
sammanträde då fullmäktige behandlar nästa års budget. Frågestunden hålls i anslutning till fullmäktiges 
sammanträde. Ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige och kommunens styrelser och nämnder äger 
inte rätt att ställa frågor under denna punkt. 
  
Frågan lämnas skriftligen och frågeställaren kan antingen själv läsa upp sin fråga eller få den presenterad 
av presidiet. 
  
Cecilia Backstad, Henric Stark och Ulrika Lundby har anmält att de vill ställa en fråga kring sänkta elpriser 
och förändrad elprismodell. 
  
Deltar i debatten 
Peter Schölander (M) deltar i debatten. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att frågan ska anses besvarad. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att anse frågan besvarad. 
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     KS/2023/185 
§ 30 
Revisionsberättelse 2022 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunens revisorer har lämnat revisionsberättelse och redogörelse för revisionens verksamhet 2022. 
  
Revisorerna tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och beredningar samt 
enskilda ledamöter i dessa organ. Vidare tillstyrker revisionen att kommunens årsredovisning godkänns. 
  
Beslutsunderlag  
Revisionens revisionsberättelse och redogörelse för år 2022, inkommen den 21 mars 2023. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att lägga revisionsberättelsen för 2022 
till handlingarna. 
  
Lennart Nilsson (S) yrkar bifall till vice ordförande Ulf Molins (C) förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att lägga revisionsberättelsen för 2022 till handlingarna. 
 
Beslutet ska skickas till  
Höganäs kommuns revisorer 
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     KS/2022/310 
§ 31 
Godkännande av årsredovisning 2022 för Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens ekonomiavdelning har sammanställt bokslut och årsredovisning för 2022. 
Årsredovisningen är upprättad i enlighet med Lagen (2018:597) om kommunal bokföring och redovisning 
och rekommendationer från Rådet för kommunal redovisning som är normerande organ på 
området. Utifrån nämndernas uppföljning av strategier och mål är bedömningen som helhet att 
verksamheten bedrivs i linje med kommunens vision och strategier. Kommunen ligger i framkant inom 
många områden, till exempel inom skola, äldreomsorg samt inom näringslivsområdet. 
 
Resultatet för kommunen uppgick till 137,6 mnkr. Resultatet uppgår till 109,4 mnkr om intäkter kopplade 
till exploateringsverksamheten och realisationsvinster i samband med försäljning av anläggningstillgångar 
ej räknas in. Balanskravsutredningen visar att det inte finns något negativt balanskravsresultat att återställa. 
Det starka resultatet beror, förutom på exploateringsintäkter, till största del på ett starkare skatteunderlag 
än budgeterat. Kommunkoncernens resultat landade på 172,1 mnkr. 
 
Investeringarna i kommunen uppgick till 178,5 mnkr av budgeterade 232,0 mnkr vilket innebär en 
genomförandegrad på 76 %. Kassalikviditeten för kommunen låg vid utgången av 2022 på 58 % (2021, 66 
%) och har därmed försvagats sedan föregående år. Soliditeten inklusive totala pensionsförpliktelser är 
fortsatt stark på 58 % (55 %). Detta är främst ett uttryck för årets starka resultat. Motsvarande siffror för 
kommunkoncernen är 77 % (86 %) avseende kassalikviditeten och 50 % (48 %) avseende soliditeten 
inklusive totala pensionsförpliktelser. 
 
Under året har samhällsbyggnadsförvaltningen genomfört investeringar motsvarande 25,5 mnkr av 
budgeterade 34 mnkr. På motsvarande sätt har teknik- och fastighetsförvaltningen investerat 87,7 mnkr av 
budgeterade 88,6 mnkr inom den skattefinansierade verksamheten och 68,4 mnkr av budgeterade 89,9 
mnkr inom den avgiftsfinansierade verksamheten. Avvikelserna beror främst på senarelagda startdatum 
med anledning av försenade leveranser, planarbete och betalningsplaner. I berörda projekt överförs 
återstående medel enligt investeringsbudgeten till 2023. 
Med anledning av övergången till en rättvisande redovisning avseende exploateringsverksamhetens 
intäkter och kostnader från och med 2020 behöver exploateringsenheten 2022 ett ramtillskott på 3 735 tkr 
(varav 2 047 tkr reglerades i samband med delårsbokslutet) för att täcka driftkostnader kopplade till 
exploateringsprojekten i verksamheten. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 46, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, årsredovisning för 2022, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, tjänsteskrivelse den 23 februari 2023, 
Höganäs Omsorg AB, beslut den 13 februari 2023, § 3, 
Höganäs Omsorg AB, årsredovisning för 2022, 
Socialnämnden, beslut den 8 februari 2023, § 14, 
Socialnämnden, årsredovisning för 2022, 
Kommunstyrelsen, beslut den 7 februari 2023, § 23, 
Utbildningsnämnden, beslut den 3 februari 2023, § 2, 
Utbildningsnämnden, årsredovisning för 2022, 
Bygg- och miljönämnden, beslut den 2 februari 2023, § 28, 
Bygg- och miljönämnden, årsredovisning för 2023, 
Överförmyndarnämnden, beslut den 1 februari 2023, § 3, 
Överförmyndarnämnden, årsredovisning för 2022. 
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Förslag till beslut 
Peter Schölander (M), Lennart Nilsson (S), Pia Lidwall (KD), Emma Wennerholm (V), Fredrik Eljin 
(KD), Pia Möller (M), Gertrud Greén (C) och Mikael Bendz (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att tillföra kommunledningskontoret ett driftanslag om 1 688 tkr för exploateringskostnader genom att 
ianspråkta del av budgeterade reserver, 
 
att godkänna kommunens bokslut och årsredovisning för 2022. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
Samtliga förvaltningar 
Samtliga nämnder 
Samtliga bolag 
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     KS/2022/310 
§ 32 
Fråga om ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunfullmäktige har att besluta om ansvarsfrihet för kommunens nämnder samt styrelse enligt 
kommunallagens 5 kapitel § 1 med flera. 
 
Kommunens revisorer har tillstyrkt ansvarsfrihet för ledamöter i styrelse och nämnder. 
  
Beslutsunderlag 
Revisionen, revisionsberättelse och redogörelse för år 2022 den 21 mars 2023. 
  
Jäv 
Ulf Molin (C) anmäler jäv och deltar inte i beslut av ärendet. Andre vice ordförande Wivi-Anne 
Broberg (S) tjänstgör därmed som ordförande. 
  
Det antecknas även att de fullmäktigeledamöter och tjänstgörande ersättare som tillika varit ledamöter 
eller ersättare i nämnd år 2022 inte deltar i beslutet om ansvarsfrihet för respektive nämnd. 
  
Förslag till beslut 
Andre vice ordförande Wivi-Anne Broberg (S) föreslår kommunfullmäktige besluta att bevilja samtliga 
nämnder samt de enskilda förtroendevalda i dessa organ ansvarsfrihet för räkenskaper och förvaltning år 
2022. 
  
Beslutsgång 
Andre vice ordförande Wivi-Anne Broberg (S) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bevilja samtliga nämnder samt de enskilda förtroendevalda i dessa organ ansvarsfrihet för räkenskaper 
och förvaltning år 2022. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samtliga nämnder 
Höganäs kommuns revisorer 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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     KS/2022/1380 
§ 33 
Uppföljning av intern kontroll 2022 för Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunens nämnder och helägda bolag är ansvariga för den interna kontrollen inom sina respektive 
områden. Samtliga nämnder och bolag har genomfört uppföljning av 2022 års interna kontrollplaner och 
rapporterat detta. Uppföljning har även gjorts av de risker som markerades för direktåtgärd i risk- och 
väsentlighetsanalysen för 2022. I rapporteringen inkluderas även de förbättringsåtgärder som föreslogs 
för avvikelserna konstaterade i 2021 års uppföljning. 
  
Totalt har 53 kontroller genomförts under 2022, där den största delen visar resultat utan avvikelser. Bland 
annat visar överförmyndarnämndens kontroll att granskningen av huvudmans årsredovisningar hanteras 
likvärdigt, och att risken för att samma medarbetare granskar samma huvudmans årsredovisning flera år 
på rad därmed är liten. Andra kontroller utan avvikelser är att Höganäs Energi AB följt upp att rutiner 
finns för att säkerställa att anläggningsregistret är korrekt. Vidare har kultur- och fritidsförvaltningen följt 
upp att verksamheten inte bryter mot barnkonventionen och att barns bästa beaktas i beslut som rör dem.  
  
14 kontroller har visat på avvikelser. Exempel på detta är kontroll av att socialförvaltningens verksamheter 
arbetar efter informationssäkerhetsplanen. Avvikelsen beror på att handlingsplanen för 
informationssäkerhet först kommer att implementeras under 2023. Förvaltningen kommer därför fortsätta 
följa upp och rapportera uppföljningen under 2023. På samtliga kontroller som visar avvikelser har 
förbättringsåtgärder vidtagits och kommer följas upp under 2023. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 47, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, tjänsteskrivelse den 7 februari 2023, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, rapport uppföljning av intern kontrollplan 2022, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, uppföljning av förbättrings- och direktåtgärder 2022, 
Höganäs Omsorg AB, beslut den 14 november 2022, § 80, 
AB Höganäshem, beslut den 13 februari 2023, 
Socialnämnden, beslut den 11 januari 2023, § 2,  
Kommunstyrelsen, beslut den 7 februari 2023, § 24, 
Utbildningsnämnden, beslut den 3 februari 2023, § 3, 
Bygg- och miljönämnden, beslut den 2 februari 2023, § 29, 
Överförmyndarnämnden, beslut den 1 februari 2023, § 4. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna uppföljning av intern kontrollplan 2022 samt uppföljning av 2022 års förbättrings- och 
direktåtgärder. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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     KS/2023/112 
§ 34 
Personalredovisning 2022 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens HR-avdelning har upprättat en personalredovisning för år 2022. Syftet med 
personalredovisningen är att ur olika aspekter ge en övergripande beskrivning av kommunens 
personalsituation. Redovisningen innehåller uppgifter om personalvolym, personalkostnader, 
åldersstruktur, sjukfrånvaro med mera. En analys av nyckeltalen har gjorts. Vidare framgår vad som har 
hänt under året och vilka frågor som ligger i fokus under 2023. 
  
Personalredovisningen är tänkt att vara ett komplement till Höganäs kommuns årsredovisning. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 42, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 13 februari 2023, 
Kommunledningskontoret, personalredovisning 2022. 
  
Deltar i debatten 
Magnus Wiberg (L) deltar i debatten. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M), Emma Wennerholm (V), Mikael Bendz (L), Lennart Nilsson (S), Fredrik Eljin 
(KD), Marie Tidedal (M) och Wivi-Anne Broberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att lägga informationen till handlingarna.  
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets HR-avdelning 
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     KS/2023/104 
§ 35 
Utökad investeringsram för exploateringsavdelningen 
Sammanfattning av ärendet   
Tre av Höganäs kommuns exploateringsprojekt har startat så pass sent att de inte hunnit komma med i 
ordinarie investeringsram för 2023. För att kunna arbeta med projekten och handla upp nödvändiga 
utredningar behöver projekten finnas med i investeringsramen.  
 
De tre projekten har gemensamt att de inför arbetet med budget 2023 inte fanns med i planeringen, i vart 
fall inte på det sätt att man skarpt kunde räkna med dess genomförande. Därför finns dom inte med i 
ordinarie budgetram. Därefter har beslut tagits avseende berörda projekt i kommunstyrelsens planutskott 
den 30 augusti 2022, § 50, och i kommunfullmäktige den 26 januari 2023, § 4.  
  
Projekten som berörs är: 
- Jonstorps bibliotek 
- Röret Östra 
- Brors Backe 
  
Projektet Jonstorps bibliotek har som syfte att möjliggöra bostäder och service/centrumverksamhet. Röret 
Östra, liksom Brors Backe, har som syfte att möjliggöra bostäder inom sina respektive 
områden. Investeringsramen föreslås utökas för att rymma dessa tre projekt. Samtliga projekt visar enligt 
respektive budget positiva netton. 
 
Vad gäller Röret Östra och Brors Backe saknas i nuläget planuppdrag för dessa, men behöver finnas med 
för att tidplanen i kommunfullmäktiges beslut den 26 januari 2023, § 4, ska hålla. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 56, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 9 februari 2023, 
Kommunledningskontoret, reviderad exploateringsbudget för 2023 den 13 februari 2023. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att investeringsramen för exploateringsavdelningens projekt utökas enligt bilaga. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets exploateringsavdelning 
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     KS/2022/463 
§ 36 
Godkännande av anbudsgivare avseende Lerberget 49:86 
(Skördevägen 77) 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 30 augusti 2022, § 92, att ge kommunstyrelsens teknik- 
och fastighetsförvaltning i uppdrag att genomföra en försäljning av fastigheten Lerberget 
49:86 (Skördevägen 77) med prövningsrätt. 
 
Teknik- och fastighetsförvaltningen har kontrakterat mäklare för att ta fram anbud. 
 
Det finns två stycken anbud på fastigheten. Anbudsgivare ett, bjuder 3 100 000 kr med villkor att de skall 
sälja sin fastighet innan köpet kan genomföras. Anbudsgivare två erbjuder 3 050 000 kr utan villkor. 
 
Kommunstyrelsens teknik- och fastighetsförvaltning föreslår att anbud två antas med motiveringen att en 
försäljning för anbudsgivare ett kan ta lång tid. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 52, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse de 6 februari 2023, 
Svensk fastighetsförmedling, anbud den 7 februari 2023.  
  
Jäv 
Sixten Paulsson (SD) anmäler jäv och deltar inte i beslut av ärendet. Ingemar Idegård (SD) ersätter Sixten 
Paulsson (SD). 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta anbudet och sälja fastigheten till anbudsgivare två. 
 
Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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     KS/2021/436 
§ 37 
Godkännande av anbud avseende omklädnadsbyggnad med 
kansli, Brunnbyvallen (Nyhamnsläge) 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 oktober 2022, § 118, att avbryta upphandlingen 
avseende ny omklädnadsbyggnad och kansli för Brunnbyvallen (Nyhamnsläge) med motiveringen att den 
överskred budgeterade medel. Kommunstyrelsens teknik- och fastighetsförvaltning fick i uppdrag att 
arbeta om förfrågningsunderlaget med en målbild att få ner kostnaden samt göra en ny upphandling. 
 
Teknik- och fastighetsförvaltningen har genomfört en ny upphandling och fått in sju stycken anbud istället 
för tre som kom in förra gången. Anbuden innehåller två stycken optioner, solceller samt planbelysning på 
A-plan. Teknik- och fastighetsförvaltningen föreslår att solceller installeras men inte planbelysning. 
 
Det lägsta utvärderingspriset är 18 734 200 kr, vilket innebär ett entreprenadpris på 17 788 000 kr 
inklusive solceller. 
 
Anbudet är högre än budgeterade medel och det behöver skjutas till 4 mnkr i projektbudgeten för att 
kunna genomföra byggnationen. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 44, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 6 februari 2023, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, anbudssammanställning den 1 februari 2023. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att tillföra 4 mnkr i investeringsplanen för 2024. 
 
Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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     KS/2021/511 
§ 38 
Godkännande av förfrågningsunderlag för ombyggnad av Röda 
huset till familjecentral samt tillföra 4 mnkr i investeringsmedel för 
ombyggnaden 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunfullmäktige beslutade den 23 maj 2019, § 50, att uppdra åt berörda nämnder att arbeta för att 
förverkliga etablering av familjecentral i kommunen. Under hösten 2020 fick verksamhetschef för förskola 
inom utbildningsförvaltningen tillsammans med avdelningschef för individ- och familjeomsorgen inom 
socialförvaltningen uppdraget att arbeta för etableringen av en familjecentral. 
  
Den 12 oktober 2021 undertecknade socialnämnden och utbildningsnämnden en avsiktsförklaring 
med vårdcentralen Delfinens BVC och Barnmorskemottagningen i Skåne nordväst för att utreda 
möjligheten att, i samverkan, etablera en familjecentral i Höganäs tätort. Utredningen kring 
förutsättningarna för att etablera en familjecentral har därefter genomförts av en projektstyrgrupp med 
representanter från de fyra olika parterna som nämns ovan. Utredningen ska ge förutsättningar för att 
respektive förvaltning och eventuellt politiskt organ ska kunna besluta om att inrätta en familjecentral. 
Enligt avsiktsförklaringen skall Höganäs kommun genomföra ombyggnaden och därefter hyra ut 
fastigheten till parterna. 
 
Kommunstyrelsens teknik- och fastighetsförvaltning har tillsammans med parterna tagit fram ett 
förfrågningsunderlag för ombyggnad av fastigheten Centralen 3, Röda huset, till familjecentral. Kostnaden 
för ombyggnaden är beräknad till 4 mnkr och finns inte upptaget i kommunens investeringsplan. 
Finansiering föreslås göras via fastighetsförsäljning. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 43, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 18 januari 2023, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, förfrågningsunderlag den 13 februari 2023, 
Kommunfullmäktige, beslut den 23 maj 2019, § 50. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) och Fredrik Eljin (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att finansiering av ombyggnaden av Röda huset till familjecentral motsvarande 4 mnkr finansieras via 
fastighetsförsäljning av fastigheterna 35:88 (Gula villan) samt Verkstaden 19.  
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Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
Socialnämnden 
Utbildningsnämnden 
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     KS/2022/1403 
§ 39 
Rättelse till renhållningstaxa gällande från den 1 april 2023 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunfullmäktige antog den 15 december 2022, § 151, en ny renhållningstaxa gällande från och med 
den 1 april 2023. Det har nu framkommit att det fanns två felaktigheter i taxan.  
 
På sidan fyra ska grundavgiften vara samma för villahushåll, permanentboende och villahushåll, 
fritidsboende, det vill säga 1600 kronor. Felaktigt har det angetts att fritidsboende har en grundavgift på 
975 kronor. 
 
På sidan 15 har felaktig tömningsfrekvens angetts för 140 liters kärl, 190 liters kärl samt 370 liters kärl. 
Endast möjlighet att tömma 52 gånger per år har angetts. Korrekt tömningsintervall ska vara att det 
erbjuds både tömning 26 gånger per år och tömning 52 gånger per år.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 45, 
Arbetsutskottet, beslut den 28 februari 2023, § 24, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 8 februari 2023, 
Avfallstaxa, rättelse gällande sidan 4 och sidan 15 i beslutad renhållningstaxa,  
Kommunfullmäktige, beslut den 15 december, § 151. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta rättelse av renhållningstaxan gällande från och med den 1 april 2023, sidan 4 och sidan 15 enligt 
bifogat underlag, 
  
att beslutet justeras direkt. 
 
Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
 
Paragrafen är justerad 
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     KS/2023/56 
§ 40 
Övertagande av system för återvinningsstationer från FTI 
(förpacknings- och tidningsinsamling) till Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Ansvaret för insamling av förpackningar från hushåll och samlokaliserade verksamheter går över 
till kommunerna den 1 januari 2024 enligt ny lagstiftning, Insamlingen av förpackningar har sedan tidigare 
gjorts av Nordvästra Skånes Renhållnings AB (NSR), Förpackningsinsamlingen (FTI) och TMR, dels 
genom fastighetsnära hämtning och dels genom återvinningscentraler (ÅVC) och återvinningsstationer 
(ÅVS). Systemet för återvinning finansieras genom producenternas avgifter. Höganäs har idag 13 
återvinningsstationer, vilka sköts av FTI. FTI har ett önskemål om att nå en överenskommelse med 
kommunerna om ett övertagande av befintligt system senast den 31 mars 2023. Bedömningen är att 
samma antal stationer som finns idag i Höganäs kommun behöver vara kvar 2024 för att klara de volymer 
som fortsatt kommer i systemet. 
 
Vid dialogsamtal den 1 december mellan FTI, kommunerna och NSR framgick det att samtliga kommuner 
önskar behålla systemet som det är idag och göra så få förändringar som möjligt, åtminstone i det korta 
perspektivet. Det första steget i arbetet framåt är då ett beslut om övertagande av ÅVS-systemet, ifrån 
kommunernas sida. I ett andra steg behöver frågan om hur systemet ska drivas från och med den 1 januari 
2024 tas vidare. NSR har tagit fram ett första förslag på hur det skulle kunna se ut. Dock behöver detta 
diskuteras vidare tillsammans med kommunerna då förutsättningarna kan se olika ut i kommunerna. 
Diskussionen om en ansvarsfördelning mellan NSR och Höganäs kommun förs av teknik- och 
fastighetsförvaltningen tillsammans med stadsmiljö och miljöavdelningen.  
 
FTI kommer att säga upp samtliga avtal med markägare under 2023, de som står på kommunalägd mark 
och på privatägd mark. Kommunen behöver föra dialog med de privata markägare som är berörda för att 
eventuellt överta dessa avtal.  
 
Vilka delar ingår i övertagandet?  
Övertagandet inkluderar behållare, informationsskylt, inhägnad och markberedning. FTI har  
meddelat att övertagandet avser samtliga behållare som idag finns på ÅVS:erna För behållarna finns en 
beräknad kostnad, som kommunerna förväntas betala. Kostnaden för behållarna har räknats ut baserat på 
ålder och skick. Utifrån den kostnadsuppskattning som presenterats från FTI är det enligt NSR:s 
uppfattning ett förmånligt pris och kostnaden blir betydligt högre vid inköp av nya behållare. Kostnaden 
för behållarna uppskattas till cirka 410 tkr. Övriga delar ingår utan extra kostnader. 
  
Efter övertagandet ingår följande ansvar i den löpande driften: 

• Dekalera, skylta, informera på ÅVS 
• Tömma, städa, snöröja och sanda ÅVS 
• Information till invånare/avfallslämnare 
• Hantera synpunkter och felanmälan från allmänheten 
• Underhåll av ÅVS-behållare 
• Bygglov och tillstånd för ÅVS 
• Planera för eventuell flytt av ÅVS och nya ÅVS:er 

Page 20 of 38
Protokoll KF 2023-03-30

(Signerat, SHA-256 020361AE83C6A412294CED45CB43FB859A193CDD5B8A617AE8771FFBD3ECCB41)
Sida 20 av 39



 PROTOKOLL 

 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 

 2023-03-30    
 
 

SIGNATUR   
 

 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 54, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 23 januari 2023, 
NSR, PM den 15 december 2022. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att överta ÅVS-systemet från och med den 1 januari 2024, 
 
att överta befintliga behållare på ÅVS:erna,  
 
att finansiera övertaget av behållarna från avsatta medel på balanskonto för renhållningskollektivet, 
 
att ge kommunstyrelsens exploateringsavdelning i uppdrag att teckna avtal med markägarna där ÅVS:erna 
är placerade, 
 
att ge kommunstyrelsens teknik- och fastighetsförvaltning tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltning i 
uppdrag att fortsätta diskussionerna med NSR och återkomma med ett förslag på fördelning av ansvar, 
kostnader och intäkter samt hur driften ska skötas från och med den 1 januari 2024. 
 
Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Samhällbyggnadsförvaltningen 
Kommunledningskontorets exploateringsavdelning 
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     KS/2022/254 
§ 41 
Godkännande av budget för kommunalförbundet Medelpunkten 
år 2023 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunalförbundet Medelpunkten har beslutat om nedan prisjusteringar för 2023 (utöver de 
prisjusteringar som framgår av prismodell 2023 som finns på Medelpunktens hemsida): 
  

• En höjning av den totala månadsavgiften med 17,53 %. Denna fördelas sedan utifrån de senaste 
tre årens förbrukning för respektive kommun. Höganäs kommun har den näst största 
andelsökningen av medlemskommunerna under denna period vilket innebär att avgiften höjs med 
27,61 %. 

• En allmän hyreshöjning om 4,9 %. Största delen av denna läggs på rollatorer som legat på för lågt 
pris de senaste åren. 

  
Medelpunktens totala prishöjning för 2023 motsvarar 11,66 %, cirka 400 tkr för socialförvaltningen i 
Höganäs kommun för helåret 2023.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 51, 
Socialnämnden, beslut den 8 februari 2023, § 15, 
Kommunalförbundet Medelpunkten, sammanträdesprotokoll den 29 november 2022. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bevilja kommunalförbundet Medelpunktens förhöjda kostnad för budgetåret 2023. 
 
Beslutet ska skickas till  
Socialnämnden 
Kommunalförbundet Medelpunkten 
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     KS/2023/50 
§ 42 
Överföring och utökning av fältorganisationens budget 
Sammanfattning av ärendet   
Inom utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen har det tidigare arbetat en fältassistent och en 
fältsekreterare à 50 procent vardera. Upplevelsen från socialförvaltningen och utbildningsförvaltningen är 
att det varit sårbart och svårt att samordna insatser då tjänsterna endast är på 50 % inom respektive 
förvaltning. Sekretessregler mellan fältsekreterare och fältassistent har också förhindrat arbetet eftersom 
de har tillhört olika förvaltningar. 
  
Utifrån uppkommen brist genomfördes under våren 2022 en genomlysning för att se hur behoven i 
kommunen framöver ska kunna tillgodoses. Genomlysningen visade på att Höganäs kommun behövde 
förstärka det preventiva arbetet med ungdomarna i kommunen och arbeta mer aktivt för att tillgodose 
ungdomarnas behov under fritiden. Vidare behöver även det förebyggande arbetet inom 
socialförvaltningen utvecklas. 
  
Översynen resulterade i en omorganisation hösten 2022 innebärande att fritidsgårdarna förstärktes med ett 
mobilt och plats obundet team vilka innefattar två heltidstjänster. Genom ett mobilt preventivt arbete får 
nu flera ungdomar i fler delar av kommunen tillgång till ett varierat utbud av fritidsaktiviteter. 
Omorganisationen innebar även att socialförvaltningen förstärkte det preventiva arbetet genom ett 
förebyggande team. 
  
Sammantaget har omorganisationen inneburit en förstärkning av det preventiva arbetet från en tjänst till 
två tjänster. En överföring av budget från och med 2023 ska därför göras till kultur- och 
fritidsförvaltningen. 
  
Kommunstyrelsen beslutade den 7 februari 2023, § 10, att överföra 649 tkr från socialförvaltningen och 
690 tkr från utbildningsförvaltningen till kultur- och fritidsförvaltningen. Kommunstyrelsen fattade 
beslutet med stöd av nu gällande reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder, KFS 2022:13, 
kapitel 2 § 5. Sedan beslutet fattades har socialförvaltningen uppmärksammat undertecknad att 
socialförvaltningen har förstärkt det preventiva arbetet genom ett förebyggande team och därmed kan inte 
budgeten flyttas från socialförvaltningen till kultur- och fritidsförvaltningen. Dessa medel till kultur- och 
fritidsförvaltningen föreslås i stället överföras från kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda behov. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 50, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 20 februari 2023, 
Kommunstyrelsen, beslut den 7 februari 2023, § 10, 
CESAM, protokoll den 19 april 2022. 
  
Deltar i debatten 
Fredrik Eljin (KD) deltar i debatten. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M), Ros-Mari Paulsson (L), Lennart Nilsson (S) och Emma Wennerholm (V) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att från och med 2023 utöka kommunstyrelsens kultur- och fritidsförvaltnings ram med 649 tkr i syfte att 
finansiera organisatoriska flytten av fältsekreterare och fältassistent till kultur- och fritidsförvaltningen, 
  
att finansiera utökningen av kommunstyrelsens kultur- och fritidsförvaltningens ram genom att ianspråkta 
649 tkr från kommunfullmäktiges anslag för oförutsedda behov. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
Kultur- och fritidsförvaltningen 
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     KS/2021/462 
§ 43 
Svar på motion angående att utlysa klimatnödläge i Höganäs 
kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Emma Wennerholm (V) inkom, den 30 september 2021, med en motion om att utlysa klimatnödläge i 
Höganäs kommun. Motionären yrkar att: 
  

• I likhet med FN:s klimatpanel IPCC och hundratals städer och länder världen över erkänna att vi 
befinner oss i ett klimatnödläge och att det varar tills världens nationer säkerställt att 1,5-
gradersmålet uppnås. 

• Ta fram en handlingsplan som svarar mot klimatnödläget och redogör för de åtgärder som 
kommunen vidtagit eller planerar för att uppnå 1,5-gradersmålet. 

• Granska pågående och planerade projekt och vidta nödvändiga åtgärder för att säkerställa att allt 
arbete är kompatibelt med 1,5-gradersmålet, även om det kräver omprövning av tidigare fattade 
beslut. 

• Tillsätta en vetenskaplig klimatpanel för att vägleda och utvärdera kommunens arbete mot 1,5-
gradersmålet. 

• Utveckla samarbete med andra kommuner nationellt och internationellt för att stärka vår 
kompetens och optimera våra insatser. 

• Ta kompensatoriskt ansvar för en snabb omställning tills högre instanser tar sitt fulla ansvar. 
• Kommunen årligen redovisar alla vidtagna åtgärder för att uppnå 1,5-gradersmålet, samt den 

kända eller uppskattade effekt som arbetet resulterat i. 
  
Kommunstyrelsen beslutade den 8 februari 2022, § 38, att uppdra åt kommunstyrelsens ordförande att 
svara på inkommen motion.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 57, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Emma Wennerholm (V), motion den 30 september 2021, 
Kommunstyrelsen, beslut den 8 februari 2022, § 38. 
  
Deltar i debatten 
Göran Lock (MP) deltar i debatten.  
  
Förslag till beslut 
Emma Wennerholm (V) yrkar att motionen ska bifallas.  
  
Mikael Wibom (MP), Peter Schölander (M), Gertrud Greén (C) och Nils Hyllienmark (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Emma Wennerholms (V) 
bifallsyrkande under proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att avslå motionen.  
 
Reservationer 
Emma Wennerholm (V) reserverar sig mot beslutet enligt bilaga.  
 
Beslutet ska skickas till  
Emma Wennerholm (V) 
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Skriftlig reservation ärende 20 Kommunfullmäktige Höganäs Kommun 2023-03-30 

I motionen som vi lämnade 30 september 2021 och nu uppe i Kommunfullmäktige 2023 så 

ville vi att man i Höganäs Kommun skulle utlysa klimatnödläge. Motionen tog ju upp att i 

Parisavtalet beslutade världens nationer att gemensamt arbeta för att planetens 

medeltemperatur skulle begränsas till max 1,5 grader och ingenting tycktes då och knappt 

idag heller att det målet kan kommas att nås.   

Klimatnödläge handlar då som nu att vara som ett startskott för en mer handlingskraftig 

omställning och varför vi la den i Höganäs var ju för att skapa en medvenhet om problemet 

och en uppslutning bakom lösningar.   

Vi får ju tacka för motionsvaret, om än nästan två år senare och det är ju bra att kommunen 

arbetar med klimatfrågan på en mängd olika sätt. Självklart är koldioxidbudget bra, precis 

som vi påvisade i en annan motion som vi lämnade in i mars 2019 och som avslogs men ändå 

besvarades med i ett svar att man skulle jobba med det och nu gör det och det är ju bra.   

Jag förstår på ett sätt att det kan verka som att det vi gör här i Höganäs och är lokalt är bra och 

kan stärkas ytterligare men samtidigt är Höganäs en del av världen och den samlade 

expertisen är enig – klimatfrågan är vår tids ödesfråga. Klimatutsläppen behöver minskas 

drastiskt för att bryta trenden av ökande global uppvärmning.   

För att förstå allvaret krävs att vi nu gör det politiska ställningstagandet att vi måste agera 

utifrån att det råder klimatnödläge om inte vår planet ska kollapsa. Vi kan inte vänta på ett 

uppdaterat miljöprogram och bara tänka lokalt, vi måste agera nu och vi skulle ändå kunna 

utlysa klimatnödläge. Och det är det som gör att jag ville bifalla vår motion till motsats från 

förslag till beslut.  

Om våra yrkanden faller så vill Vänsterpartiet Höganäs reservera sig mot besluten att avslå 

våra yrkanden.  

 

Vänsterpartiet Höganäs 2023-03-30 

 

Emma Wennerholm   
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     KS/2022/197 
§ 44 
Svar på motion angående öppna nämndsmöten för åhörare 
Sammanfattning av ärendet   
Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L) har, den 15 mars 2022, lämnat in en 
motion gällande att utveckla den kommunala demokratin och öppna nämndsmöten för åhörare. 
  
Motionärerna yrkar att, i de fall där inte sekretessbestämmelser begränsar det, ge allmänheten tillgång till 
att vara åhörare vid nämnds- och styrelsemöten, till exempel via webbsändningar, samt att det införs i 
augusti 2022.  
  
Kommunstyrelsen uppdrog den 10 maj 2022, § 113, åt kommunstyrelsens ordförande att svara på 
inkommen motion.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 58, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L), motion den 15 mars 2022, 
Kommunstyrelsen, beslut den 10 maj 2022, § 113. 
  
Förslag till beslut 
Ros-Mari Paulsson (L) yrkar att motionen ska bifallas.  
  
Emma Wennerholm (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Ros-Mari Paulssons (L) 
bifallsyrkande under proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att avslå motionen. 
 
Reservationer 
Ros-Mari Paulsson (L) reserverar sig mot beslutet.  
 
Beslutet ska skickas till  
Louise Stjernquist (L) 
Ros-Mari Paulsson (L) 
Ulrika Adsersen (L) 
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     KS/2022/276 
§ 45 
Svar på socialdemokraternas motion angående ny ishall vid 
Höganäs sportcenter 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Reinhold Knutsson (S) den 21 april 2022. Motionären yrkar att möjligheterna 
för att uppföra en ishall vid Höganäs sportcenter utreds skyndsamt.  
  
Kommunstyrelsen beslutade den 31 maj 2022, § 133, att remittera inkommen motion till kultur- och 
fritidsförvaltningen för yttrande. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen arbetar med en lokalförsörjningsplan för att undersöka behov, efterfrågan 
och status på befintliga och nya anläggningar. Förvaltningen gör bedömningen att en ny ishall bör utredas 
inom planen för lokalförsörjning. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 59, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Kultur- och fritidsförvaltningen, yttrande den 15 februari 2023, 
Reinhold Knutsson (S), motion angående ny ishall vid Höganäs Sportcenter den 21 april 2022. 
  
Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar att ärendet bordläggs till nästkommande kommunfullmäktige eftersom 
motionären inte är närvarande. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Lennart Nilssons (S) bordläggsyrkande under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bordlägga ärendet till nästkommande kommunfullmäktige.  
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunfullmäktige 
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     KS/2022/286 
§ 46 
Svar på liberalernas motion angående en ny ishall vid Höganäs 
sportcenter 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L) den 20 
april 2022. Motionärerna föreslår att en ny ishall etableras vid Höganäs Sportcenter och att den finansieras 
genom att inte flytta Kullagymnasiet. 
  
Kommunstyrelsen beslutade den 31 maj 2022, § 134, att remittera inkommen motion till kultur- och 
fritidsförvaltningen för yttrande.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningens bedömning är att ishallsverksamhet på två orter i kommunen måste 
utredas grundligt för att undersöka behov och efterfrågan. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 60, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Kultur- och fritidsförvaltningen, yttrande den 15 februari 2023, 
Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L) motion avseende byggnation av ny 
ishall vid Höganäs Sportcenter den 20 april 2022. 
  
Förslag till beslut 
Ros-Mari Paulsson (L) yrkar att motionen ska bordläggas till nästkommande kommunfullmäktige 
tillsammans med socialdemokraternas liknande motion gällande ny ishall.  
  
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Ros-Mari Paulssons (L) bordläggsyrkande under proposition och 
finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget.  
  
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att avslå motionen. 
 
Beslutet ska skickas till  
Louise Stjernquist (L) 
Ros-Mari Paulsson (L) 
Ulrika Adsersen (L) 
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     KS/2022/315 
§ 47 
Svar på motion angående belysta cykelbanor 
Sammanfattning av ärendet   
Motion inkom från Reinhold Knutsson (S) och Wivi-Anne Broberg (S) den 9 maj 2022. Motionärerna 
yrkar att kommunen snarast ser till att de sträckor av cykelvägen från Mölle genom Höganäs och ut till 
kommungränsen mot Helsingborg (den gamla banvallen) som i nuläget inte är belysta snarast utrustas med 
belysning. Kommunstyrelsen beslutade den 20 september 2022, § 165, att remittera motionen till 
samhällsbyggnadsförvaltningens stadsmiljöavdelning för yttrande. De skriver följande: 
 
På sträckan mellan Mölle och Höganäs är det totalt 4 kilometer cykelväg som saknar belysning. 2,4 
kilometer extra om man tar vägen via vattnet från Margreteberg förbi reningsverket. Att belysa denna 
sträcka skulle kräva 213 belysningsstolpar. Av den klassiska modellen som vi har använt oss av tidigare 
skulle den totala kostnaden för inköp och anläggning bli cirka 2 400 000 kronor. 
 
Sträckan mellan Höganäs och Mjöhult saknar belysning på 6,9 kilometer. Att belysa denna sträcka med 
klassiska stolpar och armaturer skulle kräva 230 belysningsstolpar till en inköps- och anläggningskostnad 
på 2 600 000 kronor. 443 klassiska belysningar förbrukar 153 kWh per dygn om lamporna är tända i 15 
timmar. Detta skulle totalt bli 4 600 kronor i månaden för alla belysningspunkter vid en elkostnad på 1 
krona/kWh. 
 
Det råder brist på mörka områden i kommunen och att sätta upp belysning utanför tätorter har en negativ 
påverkan på den biologiska mångfalden. Vanligt ljus kan störa fladdermöss på nätterna. I stället kan man 
installera smarta armaturer som använder sig av rörelsesensorer så att belysningen enbart är i full drift när 
den används. Dessa styrs digitalt och är flexiblare än den klassiska armaturen. Man kan kombinera detta 
med lampor som lyser rött på natten. På detta sätt har man en mindre inverkan på djurlivet och en 
minskad elförbrukning. Att köpa in denna typ av armatur skulle kosta 1 000 000 kronor extra. 
Totalbeloppet hamnar då på 6 000 000 kronor för inköp och anläggning på hela sträckan. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen kommer att köpa in smarta armaturer i högre utsträckning framöver och 
förespråkar att denna typ av armatur köps in. 
 
Med bakgrund av att anläggning av smarta/flexibla armaturer utreds i kommande planering samt den höga 
kostnaden för anläggning och drift av belysning i enlighet med motionen, föreslår 
samhällsbyggnadsförvaltningens stadsmiljöavdelning att motionen avslås. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 61, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, svar på motion den 7 februari 2023, 
Kommunstyrelsen beslut den 20 september 2022, § 165, 
Reinhold Knutsson (S) och Wivi-Anne Broberg (S), motion avseende belysta cykelbanor den 9 maj 2022. 

Page 31 of 38
Protokoll KF 2023-03-30

(Signerat, SHA-256 020361AE83C6A412294CED45CB43FB859A193CDD5B8A617AE8771FFBD3ECCB41)
Sida 31 av 39



 PROTOKOLL 

 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 

 2023-03-30    
 
 

SIGNATUR   
 

 
  
  
Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar att ärendet ska bordläggas till nästkommande kommunfullmäktige eftersom den 
ena motionären inte är närvarande. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Lennart Nilssons (S) bordläggsyrkande under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bordlägga ärendet till nästkommande kommunfullmäktige. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunfullmäktige 
 
 

Page 32 of 38
Protokoll KF 2023-03-30

(Signerat, SHA-256 020361AE83C6A412294CED45CB43FB859A193CDD5B8A617AE8771FFBD3ECCB41)
Sida 32 av 39



 PROTOKOLL 

 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 

 2023-03-30    
 
 

SIGNATUR   
 

     KS/2022/1274 
§ 48 
Svar på motion angående pilotprojekt rörande 
avsaltningsanläggning 
Sammanfattning av ärendet   
Teknik- och fastighetsförvaltningens VA-avdelning har blivit ombedda att svara på inkommen motion 
från Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L). I motionen yrkar liberalerna 
att Höganäs kommun mot Sydvatten ansöker om att genomföra ett pilotprojekt rörande införandet av 
membranteknik för att avsalta havsvatten och på så sätt producera dricksvatten. 
  
Teknik- och fastighetsförvaltningens VA-avdelning har skrivit ett svar på motionen i vilken de skriver 
följande: Vattenledningsnätet i Höganäs kommun är inte dåligt. Kommunen har cirka 45 läckor per år på 
46 mil vattenledning vilket ger cirka 1 läcka per mil och år. Det är fullt normalt. En avsaltningsanläggning 
skulle på intet vis minska antalet läckor på vattenledningsnätet. 
  
En membranfilteranläggning som föreslås i motionen är en energikrävande process och skulle belasta 
kommunens redan hårt belastade elnät ytterligare. En avsaltningsanläggning producerar en stor mängs 
avfall i form av salt, partiklar och alger som finns i havsvattnet. Detta måste omhändertas. Det blir stora 
mängder då det obehandlat är i låga koncentrationer. En reningsanläggning kan byggas för att koncentrera 
avfallet så att det blir mindre mängder. Avfallet är sedan att klassa som farligt avfall. 
  
Placeringen av en avsaltningsanläggning behöver antingen ligga nära havet eller nära kommunens 
vattenledningsnät där dimensionerna på ledningarna är tillräckligt stora. Det begränsar platserna i Höganäs 
till Vikens hamnområde och det gamla vattenverket i Viken. Båda ställen kommer att behövas. En 
avsaltningsanläggning är vidare en anläggning som behöver vara i drift kontinuerligt för att fungera. Att ha 
en sådan anläggning stående i väntan på att behovet uppkommer är inte tillrådligt. 
  
Kostnaden för avsaltat vatten är mellan 5 och 10 gånger högre än för vattnet vi idag köper från Sydvatten. 
Sydvatten har stor kapacitet att försörja sina delägarkommuner med vatten och har ett stort ansvar för att i 
framtiden försörja oss med det vatten vi behöver i kommunen. En avsaltningsanläggning är en dyr 
anläggning, både som investering och i driftskedet. Någon pilotanläggning behövs inte då tekniken är känd 
sedan tidigare. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 62, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, svar på motion den 14 februari 2023, 
Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L), motion angående pilotprojekt 
rörande avsaltningsanläggning den 22 augusti 2022.  
  
Förslag till beslut 
Ros-Mari Paulsson (L) yrkar att motionen ska bordläggas till nästkommande kommunfullmäktige eftersom 
två av motionärerna inte är närvarande.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Ros-Mari Paulssons (L) yrkande under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bordlägga motionen till nästkommande kommunfullmäktige.  
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunfullmäktige 
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     KS/2022/1473 
§ 49 
Svar på interpellation angående hur togs beslut om att släcka ner 
var tredje gatlampa? 
Sammanfattning av ärendet   
Louise Stjernquist (L) och Magnus Wiberg (L) har den 15 december 2022 inkommit med en interpellation 
angående hur beslutet om att släcka ner var tredje gatlampa togs. Kommunfullmäktige beslöt den 15 
december, § 165, att interpellationen fick ställas. Kommunfullmäktige beslutade den 26 januari 2023, § 8, 
att bordlägga ärendet till nästa sammanträde för att komplettera med ett yttrande från kommunstyrelsens 
ordförande. Den och den 23 februari 2023, § 19, beslutade kommunfullmäktige återigen att bordlägga 
ärendet eftersom den ena interpellanten inte var närvarande. 
  
Kommunstyrelsens ordförande har skriftligen besvarat interpellationen. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige, beslut den 23 februari 2023, § 19, 
Kommunstyrelsens ordförande, svar på interpellation den 21 februari 2023, 
Kommunfullmäktig, beslut den 26 januari 2023, § 8, 
Kommunfullmäktige, beslut den 15 december 2022, § 165. 
  
Deltar i debatten 
Peter Schölander (M) deltar i debatten. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att anse interpellationen besvarad.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att anse interpellationen besvarad.  
 
Beslutet ska skickas till  
Louise Stjernquist (L) 
Magnus Wiberg (L) 
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 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 

 2023-03-30    
 
 

SIGNATUR   
 

     KS/2023/176 
§ 50 
Inkommen motion angående stranden norr om Vikens hamn 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Ulf Molin (C) och Gertrud Greén (C) angående stranden norr om Vikens 
hamn. Motionärerna yrkar att möjligheterna att utrusta strandheden norr om Vikens hamn med badhytter, 
kanske som det såg ut på 1940-talet, ska undersökas.  
  
Beslutsunderlag 
Ulf Molin (C) och Gertrud Greén (C), motion angående stranden norr om Vikens hamn den 14 mars 
2023. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunstyrelsen besluta att remittera inkommen motion till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att remittera inkommen motion till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsen 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 

 2023-03-30    
 
 

SIGNATUR   
 

     KS/2023/197 
§ 51 
Motion angående huskurage 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Emma Wennerholm (V) angående huskurage. Motionären yrkar att: 
  

• Kommunfullmäktige rekommenderar AB Höganäshem att sprida information om Huskurage, på 
anslagstavlor i gemensamhetsutrymmen, samt information till de boende i varje brevlåda. 

• Kommunfullmäktige rekommenderar AB Höganäshem att implementera policy och rutiner för 
Huskurage i sina interna policydokument; tex hur informationen ska spridas då nya byggnader 
uppförs eller då nya personer flyttar in i en lägenhet. 

• Höganäs kommun på sin hemsida sprider information om Huskurage.se för att inspirera också 
privata hyresvärdar och bostadsrättsföreningar. 
  

Beslutsunderlag 
Emma Wennerholm (V), motion angående huskurage den 30 mars 2023. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunstyrelsen besluta att remittera inkommen motion till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att remittera inkommen motion till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsen 
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     KS/2023/196 
§ 52 
Interpellation angående nedskärningar inom skolan 
Sammanfattning av ärendet   
Emma Wennerholm (V) har den 28 mars 2023 inkommit med en interpellation till utbildningsnämndens 
ordförande gällande nedskärningar inom skolan. I interpellationen ställs följande frågor: 
  

• Hur har man arbetat för att det inte ska ske nedskärningar inom skolan, speciellt med tanke på 
ambitionen att vara en av Sveriges bästa skolkommuner? 

• Hur ser utbildningsnämndens ordförande till att nedskärningar på skolan inte drabbar personal 
och elever, speciellt de elever som har särskilda behov och de elever där skolans kompensatoriska 
uppdrag spela stor roll? 

  
Beslutsunderlag 
Emma Wennerholm (V), interpellation inkommen den 28 mars 2023. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att interpellationen får ställas. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att interpellationen får ställas. 
 
Beslutet ska skickas till  
Utbildningsnämndens ordförande 
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Beslutande ledamöter  Ulf Molin (C) (vice ordförande) 
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Göran Lock (MP) 
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Heléne Nyholm (S) 
Alexander Malmqvist (S) 
Ann-Magreth Larsson (S) §§30-52 
Ros-Mari Paulsson (L) 
Mikael Bendz (L) 
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Sören Ravn (SD) 
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Larsson (S) 
Håkan Balcker (L)  ersätter Louise Stjernquist (L) 
Magnus Wiberg (L)  ersätter Elisabeth Eriksson (L) 
Ingemar Idegård (SD) §36 ersätter Sixten Paulsson (SD) pga jäv 


 
Ej tjänstgörande ersättare  Kim Johansson (M) 


Roger Andersson (M) 
Eva Hemström (C) 
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Anna Hedbrant (C) 
Barbara Struglics Bogs (KD) 
Elisabeth Berg (KD) 
Kerstin Björkäng Wirehed (S) §§30-52 
Gabriella Andersson (S) 
Inger Nilsson (V) 
Gunilla Fruerlund (V) 
Ingemar Idegård (SD) §§27-35, §§37-52 
Dylan Zohar (SD) 
Tal Henieksson Zohar (SD) 


  
Övriga närvarande  Fanny Lundqvist (utskottssekreterare) 


Jacob Derefeldt (kommunsekreterare) 
Niklas Åkerström Fogelmark (kanslichef) 
Sven Carlsson (VD Höganäs Energi AB) §29 
Lars Bergwall (lekmannarevisor) §30 


  
Sammanträdestid kl 18:30-22:15 
  
Paragrafer §§27-52 


 
 
JUSTERING 
 


Utsedd att justera  Marie Tidedal (M) med Lars Linderot (M) som ersättare 
Christian Johansson (SD) med Lars Metsäketo (SD) som ersättare 


  
 


UNDERSKRIFTER 
 


Sekreterare ……………………………………………… 
Fanny Lundqvist 


 
Ordförande ……………………………………………… 


Ulf Molin (C) §§ 27-31, 33-52  
 
Ordförande 2 ……………………………………………… 


Wivi-Anne Broberg (S) § 32  
 
Justerande ……………………………………………… 


Marie Tidedal (M) med Lars Linderot (M) som ersättare                         
 
Justerande ……………………………………………… 


Christian Johansson (SD) med Lars Metsäketo (SD) som ersättare                         
 
 
Protokollet justerat den 2023-04-11 
 
Tillkännagivandet av justeringen har den   2023-04-12 
anslagits på kommunens anslagstavla 
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§ 27 
Fastställande av ärendelistan 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa ärendelistan.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att fastställa ärendelistan.  
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     KS/2023/65 
§ 28 
Fyllnadsval 
Sammanfattning av ärendet   
Fyllnadsval behöver förrättas efter kommunfullmäktiges beslut den 26 januari 2023 samt den 23 februari 
2023 att bordlägga valet av ny ersättare i socialnämnden efter Ann-Charlotte Tengvalls (SD) avsägelse. 
  
Förslag till beslut 
Christian Johansson (SD) föreslår kommunfullmäktige besluta att välja Lars Metsäketo (SD) som ny 
ersättare i socialnämnden efter Ann-Charlotte Tengvall (SD). 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Christian Johanssons (SD) förslag till beslut under proposition och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att välja Lars Metsäketo (SD) som ersättare i socialnämnden efter Ann-Charlotte Tengvall (SD). 
 
Beslutet ska skickas till  
Socialnämnden 
Lars Metsäketo (SD) 
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     KS/2023/187 
§ 29 
Allmänhetens frågestund 
Sammanfattning av ärendet   
Allmänhetens frågestund kan hållas vid varje ordinarie fullmäktigesammanträde utom vid det 
sammanträde då fullmäktige behandlar nästa års budget. Frågestunden hålls i anslutning till fullmäktiges 
sammanträde. Ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige och kommunens styrelser och nämnder äger 
inte rätt att ställa frågor under denna punkt. 
  
Frågan lämnas skriftligen och frågeställaren kan antingen själv läsa upp sin fråga eller få den presenterad 
av presidiet. 
  
Cecilia Backstad, Henric Stark och Ulrika Lundby har anmält att de vill ställa en fråga kring sänkta elpriser 
och förändrad elprismodell. 
  
Deltar i debatten 
Peter Schölander (M) deltar i debatten. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att frågan ska anses besvarad. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att anse frågan besvarad. 
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     KS/2023/185 
§ 30 
Revisionsberättelse 2022 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunens revisorer har lämnat revisionsberättelse och redogörelse för revisionens verksamhet 2022. 
  
Revisorerna tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och beredningar samt 
enskilda ledamöter i dessa organ. Vidare tillstyrker revisionen att kommunens årsredovisning godkänns. 
  
Beslutsunderlag  
Revisionens revisionsberättelse och redogörelse för år 2022, inkommen den 21 mars 2023. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att lägga revisionsberättelsen för 2022 
till handlingarna. 
  
Lennart Nilsson (S) yrkar bifall till vice ordförande Ulf Molins (C) förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att lägga revisionsberättelsen för 2022 till handlingarna. 
 
Beslutet ska skickas till  
Höganäs kommuns revisorer 
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     KS/2022/310 
§ 31 
Godkännande av årsredovisning 2022 för Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens ekonomiavdelning har sammanställt bokslut och årsredovisning för 2022. 
Årsredovisningen är upprättad i enlighet med Lagen (2018:597) om kommunal bokföring och redovisning 
och rekommendationer från Rådet för kommunal redovisning som är normerande organ på 
området. Utifrån nämndernas uppföljning av strategier och mål är bedömningen som helhet att 
verksamheten bedrivs i linje med kommunens vision och strategier. Kommunen ligger i framkant inom 
många områden, till exempel inom skola, äldreomsorg samt inom näringslivsområdet. 
 
Resultatet för kommunen uppgick till 137,6 mnkr. Resultatet uppgår till 109,4 mnkr om intäkter kopplade 
till exploateringsverksamheten och realisationsvinster i samband med försäljning av anläggningstillgångar 
ej räknas in. Balanskravsutredningen visar att det inte finns något negativt balanskravsresultat att återställa. 
Det starka resultatet beror, förutom på exploateringsintäkter, till största del på ett starkare skatteunderlag 
än budgeterat. Kommunkoncernens resultat landade på 172,1 mnkr. 
 
Investeringarna i kommunen uppgick till 178,5 mnkr av budgeterade 232,0 mnkr vilket innebär en 
genomförandegrad på 76 %. Kassalikviditeten för kommunen låg vid utgången av 2022 på 58 % (2021, 66 
%) och har därmed försvagats sedan föregående år. Soliditeten inklusive totala pensionsförpliktelser är 
fortsatt stark på 58 % (55 %). Detta är främst ett uttryck för årets starka resultat. Motsvarande siffror för 
kommunkoncernen är 77 % (86 %) avseende kassalikviditeten och 50 % (48 %) avseende soliditeten 
inklusive totala pensionsförpliktelser. 
 
Under året har samhällsbyggnadsförvaltningen genomfört investeringar motsvarande 25,5 mnkr av 
budgeterade 34 mnkr. På motsvarande sätt har teknik- och fastighetsförvaltningen investerat 87,7 mnkr av 
budgeterade 88,6 mnkr inom den skattefinansierade verksamheten och 68,4 mnkr av budgeterade 89,9 
mnkr inom den avgiftsfinansierade verksamheten. Avvikelserna beror främst på senarelagda startdatum 
med anledning av försenade leveranser, planarbete och betalningsplaner. I berörda projekt överförs 
återstående medel enligt investeringsbudgeten till 2023. 
Med anledning av övergången till en rättvisande redovisning avseende exploateringsverksamhetens 
intäkter och kostnader från och med 2020 behöver exploateringsenheten 2022 ett ramtillskott på 3 735 tkr 
(varav 2 047 tkr reglerades i samband med delårsbokslutet) för att täcka driftkostnader kopplade till 
exploateringsprojekten i verksamheten. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 46, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, årsredovisning för 2022, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, tjänsteskrivelse den 23 februari 2023, 
Höganäs Omsorg AB, beslut den 13 februari 2023, § 3, 
Höganäs Omsorg AB, årsredovisning för 2022, 
Socialnämnden, beslut den 8 februari 2023, § 14, 
Socialnämnden, årsredovisning för 2022, 
Kommunstyrelsen, beslut den 7 februari 2023, § 23, 
Utbildningsnämnden, beslut den 3 februari 2023, § 2, 
Utbildningsnämnden, årsredovisning för 2022, 
Bygg- och miljönämnden, beslut den 2 februari 2023, § 28, 
Bygg- och miljönämnden, årsredovisning för 2023, 
Överförmyndarnämnden, beslut den 1 februari 2023, § 3, 
Överförmyndarnämnden, årsredovisning för 2022. 
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Förslag till beslut 
Peter Schölander (M), Lennart Nilsson (S), Pia Lidwall (KD), Emma Wennerholm (V), Fredrik Eljin 
(KD), Pia Möller (M), Gertrud Greén (C) och Mikael Bendz (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att tillföra kommunledningskontoret ett driftanslag om 1 688 tkr för exploateringskostnader genom att 
ianspråkta del av budgeterade reserver, 
 
att godkänna kommunens bokslut och årsredovisning för 2022. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
Samtliga förvaltningar 
Samtliga nämnder 
Samtliga bolag 
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     KS/2022/310 
§ 32 
Fråga om ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunfullmäktige har att besluta om ansvarsfrihet för kommunens nämnder samt styrelse enligt 
kommunallagens 5 kapitel § 1 med flera. 
 
Kommunens revisorer har tillstyrkt ansvarsfrihet för ledamöter i styrelse och nämnder. 
  
Beslutsunderlag 
Revisionen, revisionsberättelse och redogörelse för år 2022 den 21 mars 2023. 
  
Jäv 
Ulf Molin (C) anmäler jäv och deltar inte i beslut av ärendet. Andre vice ordförande Wivi-Anne 
Broberg (S) tjänstgör därmed som ordförande. 
  
Det antecknas även att de fullmäktigeledamöter och tjänstgörande ersättare som tillika varit ledamöter 
eller ersättare i nämnd år 2022 inte deltar i beslutet om ansvarsfrihet för respektive nämnd. 
  
Förslag till beslut 
Andre vice ordförande Wivi-Anne Broberg (S) föreslår kommunfullmäktige besluta att bevilja samtliga 
nämnder samt de enskilda förtroendevalda i dessa organ ansvarsfrihet för räkenskaper och förvaltning år 
2022. 
  
Beslutsgång 
Andre vice ordförande Wivi-Anne Broberg (S) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bevilja samtliga nämnder samt de enskilda förtroendevalda i dessa organ ansvarsfrihet för räkenskaper 
och förvaltning år 2022. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samtliga nämnder 
Höganäs kommuns revisorer 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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     KS/2022/1380 
§ 33 
Uppföljning av intern kontroll 2022 för Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunens nämnder och helägda bolag är ansvariga för den interna kontrollen inom sina respektive 
områden. Samtliga nämnder och bolag har genomfört uppföljning av 2022 års interna kontrollplaner och 
rapporterat detta. Uppföljning har även gjorts av de risker som markerades för direktåtgärd i risk- och 
väsentlighetsanalysen för 2022. I rapporteringen inkluderas även de förbättringsåtgärder som föreslogs 
för avvikelserna konstaterade i 2021 års uppföljning. 
  
Totalt har 53 kontroller genomförts under 2022, där den största delen visar resultat utan avvikelser. Bland 
annat visar överförmyndarnämndens kontroll att granskningen av huvudmans årsredovisningar hanteras 
likvärdigt, och att risken för att samma medarbetare granskar samma huvudmans årsredovisning flera år 
på rad därmed är liten. Andra kontroller utan avvikelser är att Höganäs Energi AB följt upp att rutiner 
finns för att säkerställa att anläggningsregistret är korrekt. Vidare har kultur- och fritidsförvaltningen följt 
upp att verksamheten inte bryter mot barnkonventionen och att barns bästa beaktas i beslut som rör dem.  
  
14 kontroller har visat på avvikelser. Exempel på detta är kontroll av att socialförvaltningens verksamheter 
arbetar efter informationssäkerhetsplanen. Avvikelsen beror på att handlingsplanen för 
informationssäkerhet först kommer att implementeras under 2023. Förvaltningen kommer därför fortsätta 
följa upp och rapportera uppföljningen under 2023. På samtliga kontroller som visar avvikelser har 
förbättringsåtgärder vidtagits och kommer följas upp under 2023. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 47, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, tjänsteskrivelse den 7 februari 2023, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, rapport uppföljning av intern kontrollplan 2022, 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, uppföljning av förbättrings- och direktåtgärder 2022, 
Höganäs Omsorg AB, beslut den 14 november 2022, § 80, 
AB Höganäshem, beslut den 13 februari 2023, 
Socialnämnden, beslut den 11 januari 2023, § 2,  
Kommunstyrelsen, beslut den 7 februari 2023, § 24, 
Utbildningsnämnden, beslut den 3 februari 2023, § 3, 
Bygg- och miljönämnden, beslut den 2 februari 2023, § 29, 
Överförmyndarnämnden, beslut den 1 februari 2023, § 4. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna uppföljning av intern kontrollplan 2022 samt uppföljning av 2022 års förbättrings- och 
direktåtgärder. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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     KS/2023/112 
§ 34 
Personalredovisning 2022 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens HR-avdelning har upprättat en personalredovisning för år 2022. Syftet med 
personalredovisningen är att ur olika aspekter ge en övergripande beskrivning av kommunens 
personalsituation. Redovisningen innehåller uppgifter om personalvolym, personalkostnader, 
åldersstruktur, sjukfrånvaro med mera. En analys av nyckeltalen har gjorts. Vidare framgår vad som har 
hänt under året och vilka frågor som ligger i fokus under 2023. 
  
Personalredovisningen är tänkt att vara ett komplement till Höganäs kommuns årsredovisning. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 42, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 13 februari 2023, 
Kommunledningskontoret, personalredovisning 2022. 
  
Deltar i debatten 
Magnus Wiberg (L) deltar i debatten. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M), Emma Wennerholm (V), Mikael Bendz (L), Lennart Nilsson (S), Fredrik Eljin 
(KD), Marie Tidedal (M) och Wivi-Anne Broberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att lägga informationen till handlingarna.  
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets HR-avdelning 
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     KS/2023/104 
§ 35 
Utökad investeringsram för exploateringsavdelningen 
Sammanfattning av ärendet   
Tre av Höganäs kommuns exploateringsprojekt har startat så pass sent att de inte hunnit komma med i 
ordinarie investeringsram för 2023. För att kunna arbeta med projekten och handla upp nödvändiga 
utredningar behöver projekten finnas med i investeringsramen.  
 
De tre projekten har gemensamt att de inför arbetet med budget 2023 inte fanns med i planeringen, i vart 
fall inte på det sätt att man skarpt kunde räkna med dess genomförande. Därför finns dom inte med i 
ordinarie budgetram. Därefter har beslut tagits avseende berörda projekt i kommunstyrelsens planutskott 
den 30 augusti 2022, § 50, och i kommunfullmäktige den 26 januari 2023, § 4.  
  
Projekten som berörs är: 
- Jonstorps bibliotek 
- Röret Östra 
- Brors Backe 
  
Projektet Jonstorps bibliotek har som syfte att möjliggöra bostäder och service/centrumverksamhet. Röret 
Östra, liksom Brors Backe, har som syfte att möjliggöra bostäder inom sina respektive 
områden. Investeringsramen föreslås utökas för att rymma dessa tre projekt. Samtliga projekt visar enligt 
respektive budget positiva netton. 
 
Vad gäller Röret Östra och Brors Backe saknas i nuläget planuppdrag för dessa, men behöver finnas med 
för att tidplanen i kommunfullmäktiges beslut den 26 januari 2023, § 4, ska hålla. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 56, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 9 februari 2023, 
Kommunledningskontoret, reviderad exploateringsbudget för 2023 den 13 februari 2023. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att investeringsramen för exploateringsavdelningens projekt utökas enligt bilaga. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets exploateringsavdelning 
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     KS/2022/463 
§ 36 
Godkännande av anbudsgivare avseende Lerberget 49:86 
(Skördevägen 77) 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 30 augusti 2022, § 92, att ge kommunstyrelsens teknik- 
och fastighetsförvaltning i uppdrag att genomföra en försäljning av fastigheten Lerberget 
49:86 (Skördevägen 77) med prövningsrätt. 
 
Teknik- och fastighetsförvaltningen har kontrakterat mäklare för att ta fram anbud. 
 
Det finns två stycken anbud på fastigheten. Anbudsgivare ett, bjuder 3 100 000 kr med villkor att de skall 
sälja sin fastighet innan köpet kan genomföras. Anbudsgivare två erbjuder 3 050 000 kr utan villkor. 
 
Kommunstyrelsens teknik- och fastighetsförvaltning föreslår att anbud två antas med motiveringen att en 
försäljning för anbudsgivare ett kan ta lång tid. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 52, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse de 6 februari 2023, 
Svensk fastighetsförmedling, anbud den 7 februari 2023.  
  
Jäv 
Sixten Paulsson (SD) anmäler jäv och deltar inte i beslut av ärendet. Ingemar Idegård (SD) ersätter Sixten 
Paulsson (SD). 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta anbudet och sälja fastigheten till anbudsgivare två. 
 
Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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     KS/2021/436 
§ 37 
Godkännande av anbud avseende omklädnadsbyggnad med 
kansli, Brunnbyvallen (Nyhamnsläge) 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 oktober 2022, § 118, att avbryta upphandlingen 
avseende ny omklädnadsbyggnad och kansli för Brunnbyvallen (Nyhamnsläge) med motiveringen att den 
överskred budgeterade medel. Kommunstyrelsens teknik- och fastighetsförvaltning fick i uppdrag att 
arbeta om förfrågningsunderlaget med en målbild att få ner kostnaden samt göra en ny upphandling. 
 
Teknik- och fastighetsförvaltningen har genomfört en ny upphandling och fått in sju stycken anbud istället 
för tre som kom in förra gången. Anbuden innehåller två stycken optioner, solceller samt planbelysning på 
A-plan. Teknik- och fastighetsförvaltningen föreslår att solceller installeras men inte planbelysning. 
 
Det lägsta utvärderingspriset är 18 734 200 kr, vilket innebär ett entreprenadpris på 17 788 000 kr 
inklusive solceller. 
 
Anbudet är högre än budgeterade medel och det behöver skjutas till 4 mnkr i projektbudgeten för att 
kunna genomföra byggnationen. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 44, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 6 februari 2023, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, anbudssammanställning den 1 februari 2023. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att tillföra 4 mnkr i investeringsplanen för 2024. 
 
Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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     KS/2021/511 
§ 38 
Godkännande av förfrågningsunderlag för ombyggnad av Röda 
huset till familjecentral samt tillföra 4 mnkr i investeringsmedel för 
ombyggnaden 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunfullmäktige beslutade den 23 maj 2019, § 50, att uppdra åt berörda nämnder att arbeta för att 
förverkliga etablering av familjecentral i kommunen. Under hösten 2020 fick verksamhetschef för förskola 
inom utbildningsförvaltningen tillsammans med avdelningschef för individ- och familjeomsorgen inom 
socialförvaltningen uppdraget att arbeta för etableringen av en familjecentral. 
  
Den 12 oktober 2021 undertecknade socialnämnden och utbildningsnämnden en avsiktsförklaring 
med vårdcentralen Delfinens BVC och Barnmorskemottagningen i Skåne nordväst för att utreda 
möjligheten att, i samverkan, etablera en familjecentral i Höganäs tätort. Utredningen kring 
förutsättningarna för att etablera en familjecentral har därefter genomförts av en projektstyrgrupp med 
representanter från de fyra olika parterna som nämns ovan. Utredningen ska ge förutsättningar för att 
respektive förvaltning och eventuellt politiskt organ ska kunna besluta om att inrätta en familjecentral. 
Enligt avsiktsförklaringen skall Höganäs kommun genomföra ombyggnaden och därefter hyra ut 
fastigheten till parterna. 
 
Kommunstyrelsens teknik- och fastighetsförvaltning har tillsammans med parterna tagit fram ett 
förfrågningsunderlag för ombyggnad av fastigheten Centralen 3, Röda huset, till familjecentral. Kostnaden 
för ombyggnaden är beräknad till 4 mnkr och finns inte upptaget i kommunens investeringsplan. 
Finansiering föreslås göras via fastighetsförsäljning. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 43, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 18 januari 2023, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, förfrågningsunderlag den 13 februari 2023, 
Kommunfullmäktige, beslut den 23 maj 2019, § 50. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) och Fredrik Eljin (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att finansiering av ombyggnaden av Röda huset till familjecentral motsvarande 4 mnkr finansieras via 
fastighetsförsäljning av fastigheterna 35:88 (Gula villan) samt Verkstaden 19.  
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Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
Socialnämnden 
Utbildningsnämnden 
 
 


Page 18 of 38







 PROTOKOLL 


 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 


 2023-03-30    
 
 


SIGNATUR   
 


     KS/2022/1403 
§ 39 
Rättelse till renhållningstaxa gällande från den 1 april 2023 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunfullmäktige antog den 15 december 2022, § 151, en ny renhållningstaxa gällande från och med 
den 1 april 2023. Det har nu framkommit att det fanns två felaktigheter i taxan.  
 
På sidan fyra ska grundavgiften vara samma för villahushåll, permanentboende och villahushåll, 
fritidsboende, det vill säga 1600 kronor. Felaktigt har det angetts att fritidsboende har en grundavgift på 
975 kronor. 
 
På sidan 15 har felaktig tömningsfrekvens angetts för 140 liters kärl, 190 liters kärl samt 370 liters kärl. 
Endast möjlighet att tömma 52 gånger per år har angetts. Korrekt tömningsintervall ska vara att det 
erbjuds både tömning 26 gånger per år och tömning 52 gånger per år.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 45, 
Arbetsutskottet, beslut den 28 februari 2023, § 24, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 8 februari 2023, 
Avfallstaxa, rättelse gällande sidan 4 och sidan 15 i beslutad renhållningstaxa,  
Kommunfullmäktige, beslut den 15 december, § 151. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta rättelse av renhållningstaxan gällande från och med den 1 april 2023, sidan 4 och sidan 15 enligt 
bifogat underlag, 
  
att beslutet justeras direkt. 
 
Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
 
Paragrafen är justerad 
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     KS/2023/56 
§ 40 
Övertagande av system för återvinningsstationer från FTI 
(förpacknings- och tidningsinsamling) till Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Ansvaret för insamling av förpackningar från hushåll och samlokaliserade verksamheter går över 
till kommunerna den 1 januari 2024 enligt ny lagstiftning, Insamlingen av förpackningar har sedan tidigare 
gjorts av Nordvästra Skånes Renhållnings AB (NSR), Förpackningsinsamlingen (FTI) och TMR, dels 
genom fastighetsnära hämtning och dels genom återvinningscentraler (ÅVC) och återvinningsstationer 
(ÅVS). Systemet för återvinning finansieras genom producenternas avgifter. Höganäs har idag 13 
återvinningsstationer, vilka sköts av FTI. FTI har ett önskemål om att nå en överenskommelse med 
kommunerna om ett övertagande av befintligt system senast den 31 mars 2023. Bedömningen är att 
samma antal stationer som finns idag i Höganäs kommun behöver vara kvar 2024 för att klara de volymer 
som fortsatt kommer i systemet. 
 
Vid dialogsamtal den 1 december mellan FTI, kommunerna och NSR framgick det att samtliga kommuner 
önskar behålla systemet som det är idag och göra så få förändringar som möjligt, åtminstone i det korta 
perspektivet. Det första steget i arbetet framåt är då ett beslut om övertagande av ÅVS-systemet, ifrån 
kommunernas sida. I ett andra steg behöver frågan om hur systemet ska drivas från och med den 1 januari 
2024 tas vidare. NSR har tagit fram ett första förslag på hur det skulle kunna se ut. Dock behöver detta 
diskuteras vidare tillsammans med kommunerna då förutsättningarna kan se olika ut i kommunerna. 
Diskussionen om en ansvarsfördelning mellan NSR och Höganäs kommun förs av teknik- och 
fastighetsförvaltningen tillsammans med stadsmiljö och miljöavdelningen.  
 
FTI kommer att säga upp samtliga avtal med markägare under 2023, de som står på kommunalägd mark 
och på privatägd mark. Kommunen behöver föra dialog med de privata markägare som är berörda för att 
eventuellt överta dessa avtal.  
 
Vilka delar ingår i övertagandet?  
Övertagandet inkluderar behållare, informationsskylt, inhägnad och markberedning. FTI har  
meddelat att övertagandet avser samtliga behållare som idag finns på ÅVS:erna För behållarna finns en 
beräknad kostnad, som kommunerna förväntas betala. Kostnaden för behållarna har räknats ut baserat på 
ålder och skick. Utifrån den kostnadsuppskattning som presenterats från FTI är det enligt NSR:s 
uppfattning ett förmånligt pris och kostnaden blir betydligt högre vid inköp av nya behållare. Kostnaden 
för behållarna uppskattas till cirka 410 tkr. Övriga delar ingår utan extra kostnader. 
  
Efter övertagandet ingår följande ansvar i den löpande driften: 


• Dekalera, skylta, informera på ÅVS 
• Tömma, städa, snöröja och sanda ÅVS 
• Information till invånare/avfallslämnare 
• Hantera synpunkter och felanmälan från allmänheten 
• Underhåll av ÅVS-behållare 
• Bygglov och tillstånd för ÅVS 
• Planera för eventuell flytt av ÅVS och nya ÅVS:er 
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 54, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 23 januari 2023, 
NSR, PM den 15 december 2022. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att överta ÅVS-systemet från och med den 1 januari 2024, 
 
att överta befintliga behållare på ÅVS:erna,  
 
att finansiera övertaget av behållarna från avsatta medel på balanskonto för renhållningskollektivet, 
 
att ge kommunstyrelsens exploateringsavdelning i uppdrag att teckna avtal med markägarna där ÅVS:erna 
är placerade, 
 
att ge kommunstyrelsens teknik- och fastighetsförvaltning tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltning i 
uppdrag att fortsätta diskussionerna med NSR och återkomma med ett förslag på fördelning av ansvar, 
kostnader och intäkter samt hur driften ska skötas från och med den 1 januari 2024. 
 
Beslutet ska skickas till  
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Samhällbyggnadsförvaltningen 
Kommunledningskontorets exploateringsavdelning 
 
 


Page 21 of 38







 PROTOKOLL 


 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 


 2023-03-30    
 
 


SIGNATUR   
 


     KS/2022/254 
§ 41 
Godkännande av budget för kommunalförbundet Medelpunkten 
år 2023 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunalförbundet Medelpunkten har beslutat om nedan prisjusteringar för 2023 (utöver de 
prisjusteringar som framgår av prismodell 2023 som finns på Medelpunktens hemsida): 
  


• En höjning av den totala månadsavgiften med 17,53 %. Denna fördelas sedan utifrån de senaste 
tre årens förbrukning för respektive kommun. Höganäs kommun har den näst största 
andelsökningen av medlemskommunerna under denna period vilket innebär att avgiften höjs med 
27,61 %. 


• En allmän hyreshöjning om 4,9 %. Största delen av denna läggs på rollatorer som legat på för lågt 
pris de senaste åren. 


  
Medelpunktens totala prishöjning för 2023 motsvarar 11,66 %, cirka 400 tkr för socialförvaltningen i 
Höganäs kommun för helåret 2023.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 51, 
Socialnämnden, beslut den 8 februari 2023, § 15, 
Kommunalförbundet Medelpunkten, sammanträdesprotokoll den 29 november 2022. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bevilja kommunalförbundet Medelpunktens förhöjda kostnad för budgetåret 2023. 
 
Beslutet ska skickas till  
Socialnämnden 
Kommunalförbundet Medelpunkten 
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     KS/2023/50 
§ 42 
Överföring och utökning av fältorganisationens budget 
Sammanfattning av ärendet   
Inom utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen har det tidigare arbetat en fältassistent och en 
fältsekreterare à 50 procent vardera. Upplevelsen från socialförvaltningen och utbildningsförvaltningen är 
att det varit sårbart och svårt att samordna insatser då tjänsterna endast är på 50 % inom respektive 
förvaltning. Sekretessregler mellan fältsekreterare och fältassistent har också förhindrat arbetet eftersom 
de har tillhört olika förvaltningar. 
  
Utifrån uppkommen brist genomfördes under våren 2022 en genomlysning för att se hur behoven i 
kommunen framöver ska kunna tillgodoses. Genomlysningen visade på att Höganäs kommun behövde 
förstärka det preventiva arbetet med ungdomarna i kommunen och arbeta mer aktivt för att tillgodose 
ungdomarnas behov under fritiden. Vidare behöver även det förebyggande arbetet inom 
socialförvaltningen utvecklas. 
  
Översynen resulterade i en omorganisation hösten 2022 innebärande att fritidsgårdarna förstärktes med ett 
mobilt och plats obundet team vilka innefattar två heltidstjänster. Genom ett mobilt preventivt arbete får 
nu flera ungdomar i fler delar av kommunen tillgång till ett varierat utbud av fritidsaktiviteter. 
Omorganisationen innebar även att socialförvaltningen förstärkte det preventiva arbetet genom ett 
förebyggande team. 
  
Sammantaget har omorganisationen inneburit en förstärkning av det preventiva arbetet från en tjänst till 
två tjänster. En överföring av budget från och med 2023 ska därför göras till kultur- och 
fritidsförvaltningen. 
  
Kommunstyrelsen beslutade den 7 februari 2023, § 10, att överföra 649 tkr från socialförvaltningen och 
690 tkr från utbildningsförvaltningen till kultur- och fritidsförvaltningen. Kommunstyrelsen fattade 
beslutet med stöd av nu gällande reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder, KFS 2022:13, 
kapitel 2 § 5. Sedan beslutet fattades har socialförvaltningen uppmärksammat undertecknad att 
socialförvaltningen har förstärkt det preventiva arbetet genom ett förebyggande team och därmed kan inte 
budgeten flyttas från socialförvaltningen till kultur- och fritidsförvaltningen. Dessa medel till kultur- och 
fritidsförvaltningen föreslås i stället överföras från kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda behov. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 50, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 20 februari 2023, 
Kommunstyrelsen, beslut den 7 februari 2023, § 10, 
CESAM, protokoll den 19 april 2022. 
  
Deltar i debatten 
Fredrik Eljin (KD) deltar i debatten. 
  
Förslag till beslut 
Peter Schölander (M), Ros-Mari Paulsson (L), Lennart Nilsson (S) och Emma Wennerholm (V) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  


Page 23 of 38







 PROTOKOLL 


 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 


 2023-03-30    
 
 


SIGNATUR   
 


 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att från och med 2023 utöka kommunstyrelsens kultur- och fritidsförvaltnings ram med 649 tkr i syfte att 
finansiera organisatoriska flytten av fältsekreterare och fältassistent till kultur- och fritidsförvaltningen, 
  
att finansiera utökningen av kommunstyrelsens kultur- och fritidsförvaltningens ram genom att ianspråkta 
649 tkr från kommunfullmäktiges anslag för oförutsedda behov. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
Kultur- och fritidsförvaltningen 
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     KS/2021/462 
§ 43 
Svar på motion angående att utlysa klimatnödläge i Höganäs 
kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Emma Wennerholm (V) inkom, den 30 september 2021, med en motion om att utlysa klimatnödläge i 
Höganäs kommun. Motionären yrkar att: 
  


• I likhet med FN:s klimatpanel IPCC och hundratals städer och länder världen över erkänna att vi 
befinner oss i ett klimatnödläge och att det varar tills världens nationer säkerställt att 1,5-
gradersmålet uppnås. 


• Ta fram en handlingsplan som svarar mot klimatnödläget och redogör för de åtgärder som 
kommunen vidtagit eller planerar för att uppnå 1,5-gradersmålet. 


• Granska pågående och planerade projekt och vidta nödvändiga åtgärder för att säkerställa att allt 
arbete är kompatibelt med 1,5-gradersmålet, även om det kräver omprövning av tidigare fattade 
beslut. 


• Tillsätta en vetenskaplig klimatpanel för att vägleda och utvärdera kommunens arbete mot 1,5-
gradersmålet. 


• Utveckla samarbete med andra kommuner nationellt och internationellt för att stärka vår 
kompetens och optimera våra insatser. 


• Ta kompensatoriskt ansvar för en snabb omställning tills högre instanser tar sitt fulla ansvar. 
• Kommunen årligen redovisar alla vidtagna åtgärder för att uppnå 1,5-gradersmålet, samt den 


kända eller uppskattade effekt som arbetet resulterat i. 
  
Kommunstyrelsen beslutade den 8 februari 2022, § 38, att uppdra åt kommunstyrelsens ordförande att 
svara på inkommen motion.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 57, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Emma Wennerholm (V), motion den 30 september 2021, 
Kommunstyrelsen, beslut den 8 februari 2022, § 38. 
  
Deltar i debatten 
Göran Lock (MP) deltar i debatten.  
  
Förslag till beslut 
Emma Wennerholm (V) yrkar att motionen ska bifallas.  
  
Mikael Wibom (MP), Peter Schölander (M), Gertrud Greén (C) och Nils Hyllienmark (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Emma Wennerholms (V) 
bifallsyrkande under proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att avslå motionen.  
 
Reservationer 
Emma Wennerholm (V) reserverar sig mot beslutet enligt bilaga.  
 
Beslutet ska skickas till  
Emma Wennerholm (V) 
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Skriftlig reservation ärende 20 Kommunfullmäktige Höganäs Kommun 2023-03-30 


I motionen som vi lämnade 30 september 2021 och nu uppe i Kommunfullmäktige 2023 så 


ville vi att man i Höganäs Kommun skulle utlysa klimatnödläge. Motionen tog ju upp att i 


Parisavtalet beslutade världens nationer att gemensamt arbeta för att planetens 


medeltemperatur skulle begränsas till max 1,5 grader och ingenting tycktes då och knappt 


idag heller att det målet kan kommas att nås.   


Klimatnödläge handlar då som nu att vara som ett startskott för en mer handlingskraftig 


omställning och varför vi la den i Höganäs var ju för att skapa en medvenhet om problemet 


och en uppslutning bakom lösningar.   


Vi får ju tacka för motionsvaret, om än nästan två år senare och det är ju bra att kommunen 


arbetar med klimatfrågan på en mängd olika sätt. Självklart är koldioxidbudget bra, precis 


som vi påvisade i en annan motion som vi lämnade in i mars 2019 och som avslogs men ändå 


besvarades med i ett svar att man skulle jobba med det och nu gör det och det är ju bra.   


Jag förstår på ett sätt att det kan verka som att det vi gör här i Höganäs och är lokalt är bra och 


kan stärkas ytterligare men samtidigt är Höganäs en del av världen och den samlade 


expertisen är enig – klimatfrågan är vår tids ödesfråga. Klimatutsläppen behöver minskas 


drastiskt för att bryta trenden av ökande global uppvärmning.   


För att förstå allvaret krävs att vi nu gör det politiska ställningstagandet att vi måste agera 


utifrån att det råder klimatnödläge om inte vår planet ska kollapsa. Vi kan inte vänta på ett 


uppdaterat miljöprogram och bara tänka lokalt, vi måste agera nu och vi skulle ändå kunna 


utlysa klimatnödläge. Och det är det som gör att jag ville bifalla vår motion till motsats från 


förslag till beslut.  


Om våra yrkanden faller så vill Vänsterpartiet Höganäs reservera sig mot besluten att avslå 


våra yrkanden.  


 


Vänsterpartiet Höganäs 2023-03-30 


 


Emma Wennerholm   
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     KS/2022/197 
§ 44 
Svar på motion angående öppna nämndsmöten för åhörare 
Sammanfattning av ärendet   
Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L) har, den 15 mars 2022, lämnat in en 
motion gällande att utveckla den kommunala demokratin och öppna nämndsmöten för åhörare. 
  
Motionärerna yrkar att, i de fall där inte sekretessbestämmelser begränsar det, ge allmänheten tillgång till 
att vara åhörare vid nämnds- och styrelsemöten, till exempel via webbsändningar, samt att det införs i 
augusti 2022.  
  
Kommunstyrelsen uppdrog den 10 maj 2022, § 113, åt kommunstyrelsens ordförande att svara på 
inkommen motion.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 58, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L), motion den 15 mars 2022, 
Kommunstyrelsen, beslut den 10 maj 2022, § 113. 
  
Förslag till beslut 
Ros-Mari Paulsson (L) yrkar att motionen ska bifallas.  
  
Emma Wennerholm (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Ros-Mari Paulssons (L) 
bifallsyrkande under proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att avslå motionen. 
 
Reservationer 
Ros-Mari Paulsson (L) reserverar sig mot beslutet.  
 
Beslutet ska skickas till  
Louise Stjernquist (L) 
Ros-Mari Paulsson (L) 
Ulrika Adsersen (L) 
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     KS/2022/276 
§ 45 
Svar på socialdemokraternas motion angående ny ishall vid 
Höganäs sportcenter 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Reinhold Knutsson (S) den 21 april 2022. Motionären yrkar att möjligheterna 
för att uppföra en ishall vid Höganäs sportcenter utreds skyndsamt.  
  
Kommunstyrelsen beslutade den 31 maj 2022, § 133, att remittera inkommen motion till kultur- och 
fritidsförvaltningen för yttrande. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen arbetar med en lokalförsörjningsplan för att undersöka behov, efterfrågan 
och status på befintliga och nya anläggningar. Förvaltningen gör bedömningen att en ny ishall bör utredas 
inom planen för lokalförsörjning. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 59, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Kultur- och fritidsförvaltningen, yttrande den 15 februari 2023, 
Reinhold Knutsson (S), motion angående ny ishall vid Höganäs Sportcenter den 21 april 2022. 
  
Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar att ärendet bordläggs till nästkommande kommunfullmäktige eftersom 
motionären inte är närvarande. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Lennart Nilssons (S) bordläggsyrkande under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bordlägga ärendet till nästkommande kommunfullmäktige.  
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunfullmäktige 
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     KS/2022/286 
§ 46 
Svar på liberalernas motion angående en ny ishall vid Höganäs 
sportcenter 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L) den 20 
april 2022. Motionärerna föreslår att en ny ishall etableras vid Höganäs Sportcenter och att den finansieras 
genom att inte flytta Kullagymnasiet. 
  
Kommunstyrelsen beslutade den 31 maj 2022, § 134, att remittera inkommen motion till kultur- och 
fritidsförvaltningen för yttrande.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningens bedömning är att ishallsverksamhet på två orter i kommunen måste 
utredas grundligt för att undersöka behov och efterfrågan. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 60, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Kultur- och fritidsförvaltningen, yttrande den 15 februari 2023, 
Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L) motion avseende byggnation av ny 
ishall vid Höganäs Sportcenter den 20 april 2022. 
  
Förslag till beslut 
Ros-Mari Paulsson (L) yrkar att motionen ska bordläggas till nästkommande kommunfullmäktige 
tillsammans med socialdemokraternas liknande motion gällande ny ishall.  
  
Peter Schölander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Ros-Mari Paulssons (L) bordläggsyrkande under proposition och 
finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget.  
  
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att avslå motionen. 
 
Beslutet ska skickas till  
Louise Stjernquist (L) 
Ros-Mari Paulsson (L) 
Ulrika Adsersen (L) 
 
 


Page 30 of 38







 PROTOKOLL 


 KOMMUNFULLMÄKTIGE  
 


 2023-03-30    
 
 


SIGNATUR   
 


     KS/2022/315 
§ 47 
Svar på motion angående belysta cykelbanor 
Sammanfattning av ärendet   
Motion inkom från Reinhold Knutsson (S) och Wivi-Anne Broberg (S) den 9 maj 2022. Motionärerna 
yrkar att kommunen snarast ser till att de sträckor av cykelvägen från Mölle genom Höganäs och ut till 
kommungränsen mot Helsingborg (den gamla banvallen) som i nuläget inte är belysta snarast utrustas med 
belysning. Kommunstyrelsen beslutade den 20 september 2022, § 165, att remittera motionen till 
samhällsbyggnadsförvaltningens stadsmiljöavdelning för yttrande. De skriver följande: 
 
På sträckan mellan Mölle och Höganäs är det totalt 4 kilometer cykelväg som saknar belysning. 2,4 
kilometer extra om man tar vägen via vattnet från Margreteberg förbi reningsverket. Att belysa denna 
sträcka skulle kräva 213 belysningsstolpar. Av den klassiska modellen som vi har använt oss av tidigare 
skulle den totala kostnaden för inköp och anläggning bli cirka 2 400 000 kronor. 
 
Sträckan mellan Höganäs och Mjöhult saknar belysning på 6,9 kilometer. Att belysa denna sträcka med 
klassiska stolpar och armaturer skulle kräva 230 belysningsstolpar till en inköps- och anläggningskostnad 
på 2 600 000 kronor. 443 klassiska belysningar förbrukar 153 kWh per dygn om lamporna är tända i 15 
timmar. Detta skulle totalt bli 4 600 kronor i månaden för alla belysningspunkter vid en elkostnad på 1 
krona/kWh. 
 
Det råder brist på mörka områden i kommunen och att sätta upp belysning utanför tätorter har en negativ 
påverkan på den biologiska mångfalden. Vanligt ljus kan störa fladdermöss på nätterna. I stället kan man 
installera smarta armaturer som använder sig av rörelsesensorer så att belysningen enbart är i full drift när 
den används. Dessa styrs digitalt och är flexiblare än den klassiska armaturen. Man kan kombinera detta 
med lampor som lyser rött på natten. På detta sätt har man en mindre inverkan på djurlivet och en 
minskad elförbrukning. Att köpa in denna typ av armatur skulle kosta 1 000 000 kronor extra. 
Totalbeloppet hamnar då på 6 000 000 kronor för inköp och anläggning på hela sträckan. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen kommer att köpa in smarta armaturer i högre utsträckning framöver och 
förespråkar att denna typ av armatur köps in. 
 
Med bakgrund av att anläggning av smarta/flexibla armaturer utreds i kommande planering samt den höga 
kostnaden för anläggning och drift av belysning i enlighet med motionen, föreslår 
samhällsbyggnadsförvaltningens stadsmiljöavdelning att motionen avslås. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 61, 
Kommunstyrelsens ordförande, yttrande den 8 mars 2023, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, svar på motion den 7 februari 2023, 
Kommunstyrelsen beslut den 20 september 2022, § 165, 
Reinhold Knutsson (S) och Wivi-Anne Broberg (S), motion avseende belysta cykelbanor den 9 maj 2022. 
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Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar att ärendet ska bordläggas till nästkommande kommunfullmäktige eftersom den 
ena motionären inte är närvarande. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Lennart Nilssons (S) bordläggsyrkande under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bordlägga ärendet till nästkommande kommunfullmäktige. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunfullmäktige 
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     KS/2022/1274 
§ 48 
Svar på motion angående pilotprojekt rörande 
avsaltningsanläggning 
Sammanfattning av ärendet   
Teknik- och fastighetsförvaltningens VA-avdelning har blivit ombedda att svara på inkommen motion 
från Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L). I motionen yrkar liberalerna 
att Höganäs kommun mot Sydvatten ansöker om att genomföra ett pilotprojekt rörande införandet av 
membranteknik för att avsalta havsvatten och på så sätt producera dricksvatten. 
  
Teknik- och fastighetsförvaltningens VA-avdelning har skrivit ett svar på motionen i vilken de skriver 
följande: Vattenledningsnätet i Höganäs kommun är inte dåligt. Kommunen har cirka 45 läckor per år på 
46 mil vattenledning vilket ger cirka 1 läcka per mil och år. Det är fullt normalt. En avsaltningsanläggning 
skulle på intet vis minska antalet läckor på vattenledningsnätet. 
  
En membranfilteranläggning som föreslås i motionen är en energikrävande process och skulle belasta 
kommunens redan hårt belastade elnät ytterligare. En avsaltningsanläggning producerar en stor mängs 
avfall i form av salt, partiklar och alger som finns i havsvattnet. Detta måste omhändertas. Det blir stora 
mängder då det obehandlat är i låga koncentrationer. En reningsanläggning kan byggas för att koncentrera 
avfallet så att det blir mindre mängder. Avfallet är sedan att klassa som farligt avfall. 
  
Placeringen av en avsaltningsanläggning behöver antingen ligga nära havet eller nära kommunens 
vattenledningsnät där dimensionerna på ledningarna är tillräckligt stora. Det begränsar platserna i Höganäs 
till Vikens hamnområde och det gamla vattenverket i Viken. Båda ställen kommer att behövas. En 
avsaltningsanläggning är vidare en anläggning som behöver vara i drift kontinuerligt för att fungera. Att ha 
en sådan anläggning stående i väntan på att behovet uppkommer är inte tillrådligt. 
  
Kostnaden för avsaltat vatten är mellan 5 och 10 gånger högre än för vattnet vi idag köper från Sydvatten. 
Sydvatten har stor kapacitet att försörja sina delägarkommuner med vatten och har ett stort ansvar för att i 
framtiden försörja oss med det vatten vi behöver i kommunen. En avsaltningsanläggning är en dyr 
anläggning, både som investering och i driftskedet. Någon pilotanläggning behövs inte då tekniken är känd 
sedan tidigare. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen, beslut den 14 mars 2023, § 62, 
Teknik- och fastighetsförvaltningen, svar på motion den 14 februari 2023, 
Louise Stjernquist (L), Ros-Mari Paulsson (L) och Ulrika Adsersen (L), motion angående pilotprojekt 
rörande avsaltningsanläggning den 22 augusti 2022.  
  
Förslag till beslut 
Ros-Mari Paulsson (L) yrkar att motionen ska bordläggas till nästkommande kommunfullmäktige eftersom 
två av motionärerna inte är närvarande.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer Ros-Mari Paulssons (L) yrkande under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att bordlägga motionen till nästkommande kommunfullmäktige.  
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunfullmäktige 
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     KS/2022/1473 
§ 49 
Svar på interpellation angående hur togs beslut om att släcka ner 
var tredje gatlampa? 
Sammanfattning av ärendet   
Louise Stjernquist (L) och Magnus Wiberg (L) har den 15 december 2022 inkommit med en interpellation 
angående hur beslutet om att släcka ner var tredje gatlampa togs. Kommunfullmäktige beslöt den 15 
december, § 165, att interpellationen fick ställas. Kommunfullmäktige beslutade den 26 januari 2023, § 8, 
att bordlägga ärendet till nästa sammanträde för att komplettera med ett yttrande från kommunstyrelsens 
ordförande. Den och den 23 februari 2023, § 19, beslutade kommunfullmäktige återigen att bordlägga 
ärendet eftersom den ena interpellanten inte var närvarande. 
  
Kommunstyrelsens ordförande har skriftligen besvarat interpellationen. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige, beslut den 23 februari 2023, § 19, 
Kommunstyrelsens ordförande, svar på interpellation den 21 februari 2023, 
Kommunfullmäktig, beslut den 26 januari 2023, § 8, 
Kommunfullmäktige, beslut den 15 december 2022, § 165. 
  
Deltar i debatten 
Peter Schölander (M) deltar i debatten. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att anse interpellationen besvarad.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att anse interpellationen besvarad.  
 
Beslutet ska skickas till  
Louise Stjernquist (L) 
Magnus Wiberg (L) 
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     KS/2023/176 
§ 50 
Inkommen motion angående stranden norr om Vikens hamn 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Ulf Molin (C) och Gertrud Greén (C) angående stranden norr om Vikens 
hamn. Motionärerna yrkar att möjligheterna att utrusta strandheden norr om Vikens hamn med badhytter, 
kanske som det såg ut på 1940-talet, ska undersökas.  
  
Beslutsunderlag 
Ulf Molin (C) och Gertrud Greén (C), motion angående stranden norr om Vikens hamn den 14 mars 
2023. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunstyrelsen besluta att remittera inkommen motion till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att remittera inkommen motion till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsen 
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     KS/2023/197 
§ 51 
Motion angående huskurage 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Emma Wennerholm (V) angående huskurage. Motionären yrkar att: 
  


• Kommunfullmäktige rekommenderar AB Höganäshem att sprida information om Huskurage, på 
anslagstavlor i gemensamhetsutrymmen, samt information till de boende i varje brevlåda. 


• Kommunfullmäktige rekommenderar AB Höganäshem att implementera policy och rutiner för 
Huskurage i sina interna policydokument; tex hur informationen ska spridas då nya byggnader 
uppförs eller då nya personer flyttar in i en lägenhet. 


• Höganäs kommun på sin hemsida sprider information om Huskurage.se för att inspirera också 
privata hyresvärdar och bostadsrättsföreningar. 
  


Beslutsunderlag 
Emma Wennerholm (V), motion angående huskurage den 30 mars 2023. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunstyrelsen besluta att remittera inkommen motion till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att remittera inkommen motion till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsen 
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     KS/2023/196 
§ 52 
Interpellation angående nedskärningar inom skolan 
Sammanfattning av ärendet   
Emma Wennerholm (V) har den 28 mars 2023 inkommit med en interpellation till utbildningsnämndens 
ordförande gällande nedskärningar inom skolan. I interpellationen ställs följande frågor: 
  


• Hur har man arbetat för att det inte ska ske nedskärningar inom skolan, speciellt med tanke på 
ambitionen att vara en av Sveriges bästa skolkommuner? 


• Hur ser utbildningsnämndens ordförande till att nedskärningar på skolan inte drabbar personal 
och elever, speciellt de elever som har särskilda behov och de elever där skolans kompensatoriska 
uppdrag spela stor roll? 


  
Beslutsunderlag 
Emma Wennerholm (V), interpellation inkommen den 28 mars 2023. 
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunfullmäktige besluta att interpellationen får ställas. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att interpellationen får ställas. 
 
Beslutet ska skickas till  
Utbildningsnämndens ordförande 
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